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ПГ “БсП за България” из-
прати писмо до  президента 
Румен Радев с призив да на-
ложи вето на закона за рати-
фикация на споразумението 
за предоставяне на оръжия 
на Украйна. 

“За това имате две групи 
основания: конституционни 
и юридически, и втората - 
морално-политическа”, пише 
в писмото.

“Решението е  противо-
конституционно”, заяви ли-
дерът на БсП корнелия ни-
нова. Основанията за това се 
коренят в записаната в спо-
разумението с Украйна въз-
можност Мс самостоятелно, 
с анекси, без ратификация от 
нс, да добавя военна помощ, 
с което се заобикаля парла-
ментът.

Морално-политическите 

основания са свързани и с 
публичните изяви на Радев, 
в които той предупреждава, 
че изпращането на оръжия за 
Украйна ще вкара България 
във война.

“Очевидно е, че в залата 
има “коалиция на войната”, 
която ратифицира договора 
за предоставяне на оръжия 
за Украйна”, посочи нинова. 
“тъй като нямаше разум и от-

говорност в залата, призова-
ваме президентът да наложи 
вето”, апелира тя. 

нинова припомни, че 
“БсП за България” се обя-
вява за пореден път срещу 
въвличането на България 
във войната в Украйна и е за 
разрешаването на конфликта 
по мирен и дипломатически 
път.

ИгрИ 
на нервИ

Храните поскъпват преди коледа

радев да наложи 
вето за оръжията
РешениетонаНСпротиворечинаКонституцията,
заявилидерътнапартиятаКорнелияНинова
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Само за три месеца ръстът е с близо 10 на сто. През последната 
седмица скочиха цените на портокалите, лимоните и бананите. Крас-
тавиците и доматите също поскъпват.

гричките на служебната власт 
около бюджета започват ясно да 
се очертават. Проблемът е, че тези 
врътки могат да оставят в най-теж-
ките месеци хората с най-ниски 
доходи без достатъчно средства за 
оцеляване. 

след като първо се изнизаха от 
отговорността да внесат нов бю-
джет, адекватен на инфлацията и 
кризите, сега пък служебните мини-
стри на Радев се оправдават имен-
но с липсата на нов бюджет, за да 
актуализират доходите на хората. 
според финансовата министърка 
Росица велкова повишение на ми-
нималната работна заплата  до 770 
лв. можело да има евентуално чак 
от юли. тъй като “нямаме бюджет 
в класически вид” (стр. 5). Първо 
подхвърлиха някаква сума, макар и 
недостатъчна, а след това заявиха, 
че работата няма как да стане, щото 
няма бюджет, какъвто те отказаха 
да внесат. наглост!

Още по-лошо е, че миналата сед-
мица в бюджетната комисия дори 
не беше разгледано предложението 
на “БсП за България” минималната 
заплата да стане 850 лв. А какво по-
важно има в момента от доходите 
на хората? и всякакви аргументи 
и оправдания против вдигането на 
МРЗ насред кризата са абсолютно 
неприемливи. Остава надеждата, 
че ще се намери здрав разум сред 
депутатите, когато предложенията 
за по-високи доходи влязат за вто-
ро четене в пленарна зала заедно с 
удължаването на стария бюджет. 

иначе горко ни!
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Мая ЙовановСКа
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Блс иска
оставката на 
шефа на
Здравната каса
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БеЗ Хартиени 
Билети 
в софия

Лионел Меси вкара два гола и бе с основен принос за третата световна титла 
на аржентина след успех над Франция на финала в Катар със 7:5 след продължения и дузпи

Снимкабта

вкаДър

армията 
Замества
стачкуващи
на острова

кристиан 
вигенин:
Бсп ще сочи 
пътя За България

преЗ 2022 г. -
с капачки 
и БеЗ въЗдушни
линейки

бСпнаСтоява:
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меси 
го направи,
аржентина 
е шампион!
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втората група от нововъ-

ведения в тарифната политика 
на Столичната община влиза 
в сила от 1 януари, след като 
някои промени започнаха още 
от септември. Сред новостите 
са задължителна валидация на 
превозен документ при качва-

не, като в противен случай ще 
има глоба, отпадане на або-

наментни карти само за една 

линия или метро, както и въ-

веждане на еднократен билет 
за време. в историята отива 
и хартиеният документ за ед-

нократно пътуване, който ще 
бъде заменен от пластика. За-

купените вече билети ще мога 
да се ползват до 1 март, когато 
ще бъдат демонтирани и пер-

фораторите. Също така всич-

ки документи, заредени преди 

нова година, ще са активни 
до изтичането на срока им, 
въпреки че са на стари цени. 
Ако пътниците не са имали 
възможност да си купят или 
заредят пластмасов билет, ще 
могат да  вземат хартиена раз-

писка от шофьора, но на цена 
не от 1,60 лева, а за 2 лева. 

дългоочакваният билет 
за време също ще стане факт. 

Той ще важи за 30 или 60 ми-

нути срещу 1,60 лв. или 2,20 
лв., като за този времеви ин-

тервал ще могат да се сменят 
няколко превозни средства. 
на всеки пункт на ЦГм ще се 
зареждат 2, 3, 5 или 10 билета 
на пластиката, с нея ще може 
да се пътува и при зареждане 
на еднодневна или тридневна 
карта. всички, които ползват 

дебитни и кредитни карти или 
смарт устройства за таксуване 
в превозните средства, също 
ще плащат по схемата 30+. 
колкото и да бъде ползвана 
банковата карта през деня, в 
края му пътникът ще бъде та-

рифиран с максимум 4 лева - 
колкото е цената на едноднев-

ната карта. 
Глобата за невалидиран 

документ ще е 3 лева, а санк-

цията за липса на такъв се уве-

личава от 30 на 40 лева. 
премахват се месечните 

карти от 35 лева за метро и от 
23 лева за едно наземно пре-

возно средство. единствената 
алтернатива остава карта за 
всички линии за един месец 
срещу 50 лева. Тази привиле-

гия отпада и за учениците, ко-

ито вместо по 9 лева ще трябва 
да плащат по 20 лева по съща-

та схема. 
Част от екипите за контрол 

на ЦГм ще бъдат оборудвани 
с камери, с които ще се запис-

ва работата им през целия ден. 
контрольорите ще имат право 
да снимат проверките, които 
осъществяват.

Лидерът на БСп кор-

нелия нинова изрази въз-
мущението си от затва-

рянето на единственото 
специализирано лечебно 
заведение за болни от 
туберкулоза в Североиз-
точна България. в края 
на миналата седмица в 
Белодробната болница 
окончателно беше спряно 
електроподаването зара-

ди неплатени сметки от 
90 000 лева. 

нинова се обърна към 
Бойко Борисов с въпрос 
защо не е попитал по те-

мата кмета на града Иван 
портних, докато е бил на 
посещение във варна. “Бо-

рисов се изказа по целия 
конспект от геополитиче-

ски и вътрешнополитиче-

ски въпроси, но не зададе 

най-важния на седящия 
до него кмет портних. А 
той е: “не ви ли е срам да 
затворите белодробната 
болница във варна, която 
е единственото специали-

зирано лечебно заведение 
в Североизточна Бълга-

рия?”, заяви корнелия 
нинова. Тя припомни, че 
медицинските работници 
в лечебното заведение от 
10 месеца не са получава-

ли заплати, а кметът не е 
реагирал. За нея е безот-

говорно, че 15 болни от 
туберкулоза са изпратени 
по домовете си без лече-

ние и с опасност да зара-

зят други. “Борисов днес 
размята отново милиони 
за самолети. надпревар-

ват се с Радев кой пръв 
е одобрил закупуване на 

самолети и оръжия за 
Украйна, а 92 000 лв. за 
ток на болницата няма. 
кметът на Борисов нехае. 
Служебният министър на 
здравеопазването на Ра-

дев нехае. министерският 
съвет се прави, че нищо 
не се е случило. мили-

арди за оръжие, а хората 
да умират по домовете 
си. Това е престъпление 
към българския народ”, 
категорична бе нинова по 
време на среща с гражда-

ни в елин пелин. на нея 
присъстваха народният 
представител от БСп за 
София област Иван Чен-

чев и депутатът от леви-

цата проф. Румен Гечев.
Работещите в болни-

цата във варна излизат 
днес на протест. 

Българският лекар-

ски съюз поиска шефът 
на нЗок да бъде ос-

вободен. единодушно 
членовете на национал-

ния съвет на съсловната 
организация са гласу-

вали да се внесе искане 

в народното събрание 
управителят проф. пе-

тко Салчев да бъде пред-

срочно освободен от 
поста. Решението е взето 
по време на заседание на 
БЛС в пловдив.

в рамките на тази 

седмица мотивираното 
искане ще бъде внесено 
в парламента. по време 
на националния съвет на 
БЛС всички 28 районни 
колегии на съсловната 
организация за пореден 
път са препотвърдили 

позицията си и са под-

крепили всички действия 
на ръководството на ор-

ганизацията. Български-

ят лекарски съюз заявява 
категорично, че при не-

съобразяване с искания-

та на съсловната органи-

зация си запазва правото 
на ефективни протестни 
действия, включително 
и пред сградата на на-

родното събрание.

Трудовата книжка да стане 
електронен регистър на заетостта 
предвиждат промени в кодекса 
на труда, внесени в парламента. 
Така работещите ще имат посто-

янен достъп до собствените си 
данни, а работодателят няма да 
вижда предишните заплати на 
служителя си.

Агенцията по заетостта трябва 

да изгради електронния регистър 
в сътрудничество с министер-

ството на електронното управле-

ние до септември 2024 г. още две 
години след това работодателите 
и органите по назначаване ще 
имат задължението да сканират 
и изпратят в регистъра трудовите 
и служебните книжки. Агенци-

ята по заетостта ще организира 

въвеждането им в структуриран 
вид. първоначалното попълване 
на регистъра на заетостта ще ста-

ва от базите данни на ноИ.
промяната може да стане за 

година, прогнозира мария мин-

чева от Стопанската камара. 
министерството на труда няма 
още внесено становище по новия 
проект.

единствената гореща линия в България за съвети 
и защита на децата в интернет ще прекъсне от януари 
2023 г. За своето 16-годишно съществуване горещата 
линия е получила 63 228 сигнала, свързани с незакон-

ни и вредни действия срещу деца и младежи онлайн. 
Те са били разрешени благодарение на намесата на 
центъра и партньорските му организации, както и 
органите на реда. Липсата на съфинансиране и устой-

чива държавна политика за подкрепа на работата на 
организацията налага тя да преустанови дейността си.  
до момента другата услуга на центъра - консултатив-

ната линия за онлайн безопасност с номер 124 123, е 
консултирала и помогнала за преодоляването на 4483 
случая, свързани с онлайн тормоз, кражба на профили, 
заплахи, изнудване и онлайн сексуална злоупотреба с 
деца, публични обиди и унижаване на личността на 
децата, както и злоупотреба с голи снимки. Статисти-

ката сочи още, че особено след пандемията сигналите 
за сексуална онлайн експлоатация са все по-често сре-

щани във възрастта 12-18 г., а възрастовата граница за 
онлайн тормоз е паднала до 7 години. 

Без хартиени билети  
и с по-високи глоби  
в транспорта на София
Въвеждасееднократнакартазавреме,ноотпадат
месечнитедокументизапътуванезаедналиния

НиНоВапита:НиНоВапита:

Не ви ли е срам да затворите
белодробната болница във Варна?

БЛС иска освобождаване на шефа 
на НЗОК, плаши с протест

Центърът за 
безопасен интернет  
е пред затваряне

Предлагат трудовата книжка да стане електронна
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Каталоженномер:6

пг “бСп за българия” из-

прати писмо до президента 
румен радев, в което настоява 
държавният глава да наложи 
вето на закона за ратификация 
на споразумението за предос-

тавяне на оръжия на Украйна, 
след като парламентът го гла-

сува на второ четене в петък.
“бСп за българия” посоч-

ва две групи основания за на-

лагане на ветото: конституци-

онни и юридически, и втората 
- морално-политически.

конституционно-юриди-

ческите са свързани с факта, 
че в Споразумението е запи-

сано буквално, че допълни-

телната военна помощ ще ста-

ва по решение на мС, без да е 
нужна ратификация на нС.

“Чрез този запис се зао-

бикаля народното събрание 
(чл. 85, ал. 1 крб). Този при-

ет днес текст противоречи на 
конституцията”, пише още в 
писмото.

Според социалистите ар-

гумент в тази посока е и Зако-

нът за международните дого-

вори на република българия. 
Чл. 15 от него гласи: “кога-

то международният договор 
подлежи на ратифициране 
съгласно конституцията на 
република българия, минис-

терският съвет предлага на 
народното събрание да рати-

фицира договора със закон”.
по отношение на морал-

но-политическите съображе-

ния в петък лидерът на бСп 
корнелия нинова се позова 
на публични изяви на радев, 
в които той предупреждава, 
че изпращането на оръжия за 
Украйна ще вкара българия 
във война. 

“на 7 октомври прези-

дентът заявява, че ще работи 
срещу въвличането на бълга-

рия във войната в Украйна и 
че политици, които тласкат 
българия към война, неза-

висимо дали от невежество 
или корист, дължат отговор 
на българите чии интереси 
обслужват. на 25 октомври 
държавният глава казва, че 
войната пълзи и насам, и при-

зовава за разум и отговор-

ност”, напомни нинова.
 “бСп за българия” също 

е за разум и отговорност и се 
обявява за пореден път срещу 
въвличането на българия по 
какъвто и да е начин във вой-

ната в Украйна, за разрешава-

нето на конфликта по мирен 
и дипломатически път. ние 
помним и други ваши думи, 
че в наТо няма правило и до-

кумент, които да задължават 
дадена държава да предоста-

вя оръжия на трети страни”, 
пише в писмото на бСп.

“очевидно е, че в залата 
има “коалиция на войната”, 
която ратифицира договора 
за предоставяне на оръжия за 

"бСп ще бъде конструктивна в раз-

говорите за кабинет. в момента воде-

щата роля имат "продължаваме промя-

ната" (пп). имаме решение на нашия 
висш орган, че ще участваме в разго-

ворите за втория мандат. началото на 
тези разговори е по-различно, прави се 
опит да се търси съгласие по някакъв 
тип програма", заяви зам.-председате-

лят на нС и на бСп кристиан вигенин 
в тв ефир. от бСп няма да са тези, кои-

то ще сложат прът в колелата на опита 
на пп да съставят правителство, каза 
той.

Смятам, че усилията, които пра-

ви "продължаваме промяната" сега с 
опита да събере партиите и да търсим 
общи политики, може да са полезни 
и да помогнат за работата по третия 
мандат, подчерта вигенин. Той комен-

тира идеята да се приеме декларация 
с приоритети от нС като "не голяма 
новост". вигенин припомни, че бСп 
в края на миналия парламент също е 
предложила не просто приоритети, но 
управленска програма, която обаче 
не е била допусната в дневния ред от 
мнозинството, което свали правител-

ството. Според него в разговорите за 
третия мандат може би ще надделее 
усещането, че заплахите пред бълга-

рия стават все по-големи. 
"не говоря само външните заплахи, 

които са свързани с войната в Украй-

на, и външните икономически шокове, 
които стигат и до нас, а и вътрешна за-

плаха изобщо за институционалния ред 
и за демокрацията в българия. Защото 
това обезсмисляне, стъпка по стъпка, 
на партиите и парламента няма да ни 
доведе до нищо добро", предупреди 
вигенин. 

"Целият фокус в момента е върху 
пп и негативните последствия, ако не 
внесат кабинет, могат да бъдат много 
сериозни. имаме опита от предходни 
такива ситуации, когато иТн 2 пъти 
провалиха съставянето на правител-

ство и събориха предния. Хората дадо-

ха своята оценка на последните избо-

ри", коментира депутатът от бСп иван 
иванов. по думите му голяма част от 
предложените от пп приоритети съв-

падат с тези на бСп и посочи минимал-

ната заплата, преизчисляването на пен-

сиите и увеличаването на доходите.

бСП призова Радев да наложи вето
на военната помощ за Украйна
Законътпротиворечи
наКонституцията,категорични
сасоциалистите

Украйна”, коментира нинова 
от парламентарната трибуна и 
призова президента да наложи 
вето, “тъй като нямаше разум 
и отговорност в залата”.

166 народни представите-

ли гласуваха “за”, а 48 бяха 
“против”. “бСп за българия” 
и “възраждане” призоваха да 
се отхвърли договорът. Спи-

съкът с оръжия няма да бъде 
обнародван в “държавен вест-

ник”, решиха още депутатите. 
от “бСп за българия” поис-

каха той да бъде разсекретен 
и публикуван, предложени-

ето обаче беше отхвърлено. 
оръжието, което българия 
ще изпрати на Украйна, е за 
тренировки на военни в стра-

ни членки на наТо и еС. от 
думите на военния министър 
димитър Стоянов стана ясно, 
че страната ни ще изпрати 
въоръжение по два секретни 
списъка. “първият списък, 
който е големият по обем, е 
за директно предоставяне на 

Украйна. вторият е за тре-

нировъчната мисия EUMAM, 
в полша или германия съот-

ветно, според потребностите 
на украинската страна”, каза 
той. логистичната операция 
е планирана и страната ни 
има готовност да предприеме 
действия веднага след като 
ратификацията бъде приета 
окончателно от народното 
събрание и президентът изда-

де указ, с който потвърждава 
закона.

Разделителните линии да минат на заден план и да работим за интересите на България.
В разговорите по същество левицата ще участва отговорно и с ясното съзнание, че България 
трябва да има правителство, заяви зам.-председателят на ПГ”БСП за България” Георги 
Свиленски на среща с номинирания за премиер акад. Николай Денков и ръководството на ПП

КристианВигенин:

Ще бъдем конструктивни 
в разговорите за кабинет
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индексът на тържищните 
цени, който отразява цените на 
хранителните стоки на едро в 
България, се покачи през мина-

лата седмица с 0,66% до поред-

ния си рекорд от 2,294 пункта, 
предаде БТа. показателят над-

мина в средата на ноември най-
високото си историческо ниво 
от 2,222 пункта, постигнато в 
началото на май тази година. За 
един месец равнището на пока-

зателя се е вдигнало с 1,77%, а 
за три месеца - с 9,81 на сто.

Само преди дни нСи опо-

вести данни за инфлацията. За 
ноември на годишна база тя 

възлиза на 16,9%. по групи сто-

ки най-голямо е постъпването 
именно при храните - 26,6%, а 
те заемат голям дял от потреб-

лението на най-нискодоходни-

те групи от населението.
оранжерийните домати ми-

налата седмица са се търгува-

ли по 3,22 лв. за кг. Цената на 
оранжерийните краставици се 
е вдигнала с 4,7% до 3,56 лв. за 
кг. Червените чушки са поскъп-

нали с 8,7% до 2,86 лв. за кг.
картофите са добавили 3 ст. 

и са се продавали по 1,20 лв. за 
кг, а морковите са поскъпнали 
с 4 ст. до 1,15 лв. за кг. Цената 

на зелето е скочила с 8,4% и то 
се е продавало по 0,90 лв за кг.

Цената на лимоните се е 
вдигнала с 4% до 2,63 лв. за кг. 
портокалите са вдигнали стой-

ността си с 3,7% до 1,95 лв. за 
кг, а бананите са поскъпнали с 
1,4% и са се продавали по 2,82 
лв. за кг.

кравето сирене е поевтиня-

ло с 0,9% и се е търгувало сред-

но по 11,55 лв за кг, а кашкава-

лът тип “витоша” е поскъпнал 
с 1% и се е продавал по 18,19 
лв. за кг. олиото миналата 
седмица е вдигнало цената си 
с 1,8% до 4,51 лв за литър. на 

Софийската стокова борса оли-

ото се предлагаше на цена 3,50 
лв. за бутилка от 1 литър.

пакетче краве масло от 125 
гр. е поевтиняло с 1% до 2,94 
лв. пилешкото месо е поскъп-

нало с 1,3% до 6,09 лв. за кг. 
Захарта се е вдигнала с 0,8% и 

се е продавала по 2,57 лв. за кг. 
Брашното тип “500” е поскъп-

нало с 3,7% и се е търгувало по 
1,40 лв. за кг. оризът се е купу-

вал по 2,84 лв. за кг. Яйцата са 
поскъпнали с 1 ст. до 0,40 лв. 
за брой на едро в края на сед-

мицата.

наред с българските туристи най-мно-

го хора през тазгодишния зимен сезон се 
очаква да дойдат от румъния, великобри-

тания, Гърция и израел. Това прогнозира 
министърът на туризма илин димитров 
пред нова телевизия. резервациите за 
предстоящия зимен сезон от израел са с 
15% повече спрямо миналия, от велико-

британия с 12% повече, от румъния с 10% 
и от Гърция с 5% повече. За съжаление, 
губим руския пазар по обясними причи-

ни, посочи той.
“Това е първата зима, в която няма 

никакви мерки. Цените са много добри. 
на фона на конкурентните ни дестина-

ции ние стоим много добре на картата”, 

България няма да може да изна-

ся нефтопродукти от руски петрол в 
еС или трети страни. Това следвало 
от новия пакет санкции срещу русия, 
приет от европейските лидери преди 
дни, съобщи Бнр. Тези ограничения 
на практика ще ударят по “лукойл” 
и рафинерията в Бургас. досега уп-

равниците у нас се опитваха да обяс-

няват, че нефтопродукти могат да се 
изнасят въпреки наложените от еС 
санкции върху руските горива. С 
новите санкции обаче становището 
става категорично.

деветият пакет от санкции срещу 

русия, приет от еС, може да ограничи 
работата на нефтопреработвателния 
завод “лукойл нефтохим Бургас” в 
България. Това пък е заявил един от 
ръководителите на предприятието 
илшат Шарафутдинов, цитиран от 
ТаСС. “Сега анализираме ситуацията 
и водим консултации”, е казал Шара-

футдинов. Сред продуктите, които мо-

гат да се изнасят за Украйна, са газьол, 
леки масла и препарати, минерален 
терпентин, авиационен бензин за дви-

гатели, бензин за двигатели, керосин 
за реактивни двигатели, друг керосин, 
тежки масла, нефтени масла, тежки го-

рива. предишното правителство успя 
да договори дерогация за България и 
така вносът на руски петрол остана 
възможен и след 5 декември. След 
това обаче се появиха спорове за из-
носа на продукти след преработката 
на суровината. преди десетина дни в 
парламента бе разгледан законопро-

ект на дпС, с който се забраняваше 
износът на продукти. промените 
обаче не бяха приети от финансовата 
комисия. още преди това ек заяви 
ясно, че нейното становище остава 
непроменено за износа на продукти 
от руски петрол.

Шести блок на аеЦ 
“козлодуй” беше вклю-

чен миналата седмица в 
енергийната система на 
страната, съобщават от 
пресцентъра на атомната 
електроцентрала. Блокът 
беше спрян на 10 декем-

ври, след като в процеса 
на експлоатация бяха ре-

гистрирани индикации за 
пропуск на топлоносител 

в трети парогенератор. 
изпълнени са всички 
необходими дейности 
за локализиране и от-

страняване на пропуска. 
извършените проверки 
показват, че системите и 
съоръженията на блока 
работят нормално, в съот-

ветствие с изискванията 
за безопасна експлоата-

ция. 

Световното потребление на въглища 
ще достигне рекордно ниво тази година, 
съобщава Financial Times. използването 
на едно от най-замърсяващите горива се 
увеличи рязко през 2022 г. заради войната 
в Украйна и нарастващото търсене в ин-

дия и европа. потреблението на въглища 

ще нарасне с 1,2% тази година в сравнение 
с предходната, надминавайки предишния 
рекорд от 2013 г., според доклад, публику-

ван от международната енергийна аген-

ция (мае), базираната в париж енергийна 
организация. Търсенето на въглища веро-

ятно ще достигне исторически връх през 

тази година, което ще увеличи глобалните 
емисии, каза кейсуке Садамори, директор 
на мае за енергийни пазари и сигурност. 
Той очаква използването на въглища да 
остане високо през следващата година и 
през 2024 г. поради нарастващото търсене 
в индия, китай и Югоизточна азия.

в европа потреблението на въглища 
ще нарасне за втора поредна година, тъй 
като намаляването на доставките на газ от 
русия и съответните високи цени на газа 
накараха производителите на електрое-

нергия да разчитат повече на въглища за 
топлина и производство на ток.

Храните на едро поскъпват 
преди Коледа 
Самозатримесецаръстътесблизо10насто

СнимкаЕмилиякоСтадинова

 

 

 

С по-високи цени ще сурвакат скиорите зимните ни курорти. След поскъпването 
от средно 20% на настаняванията в хотелите, идва ред и на лифт картите. 
Засега само в Банско са обявили новата тарифа за тази зима, докато другите 
два големи курорта - Пампорово и Боровец, още не са. На 16 декември Банско 
официално откри ски сезона въпреки липсата на сняг. Цената на дневната карта 
за единствения лифт, с който разполага ски зоната, е 90 лв. при 79 лв. миналата 
зима. Сезонната карта поскъпва с 200 лева - от 1500 на 1700 лева. Също около 
14% по-скъпи са и дневните карти за младежи - 80 лв., и деца - 45 лв. Двудневната 
карта за възрастен е 170 лв., а тридневната - 260 лв.

Новите санкции срещу Русия удрят рафинерията ни

По-високи тарифи за лифт картите

Шести блок на „Козлодуй” 
отново е включен

каза димитров. по неговите думи пос-

къпването в българските зимни курорти 
е много по-малко, отколкото в нашите 
конкурентни дестинации. Съотноше-

нието цена-качество е много добро, 
посочи министърът. Той даде пример с 
велинград, където заетостта е целого-

дишна. “Цените са високи и след като 
държат високи цени, значи, че имат 
клиенти. Услугата е добра. когато чо-

век продава на висока цена, той може да 
реновира, да реинвестира, да дава добри 
заплати и да поддържа високо качество. 
България предлага от две до пет звезди, 

имаме за всеки един по нещо”, посочи 
още министърът.

има сериозен отлив на работници от 
туристическия сектор, каза туристиче-

ският министър. по думите му българите 
работят добре, затова са търсени в чужби-

на. от друга страна у нас се наемат чуж-

дестранни полицаи. “когато имаш по-

лицаи от Гърция, самите гърци са много 
по-спокойни”, посочи димитров, който 
обясни, че това се случва чрез двустранни 
споразумения. именно с подобно спора-

зумение медицински екипи ще бъдат ко-

мандировани следващото лято.

Нараства световното потребление на въглища

Повече са резервациите за зимните ни курорти
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министерството на финанси-

те смята, че минималната работ-

на заплата трябва да бъде увели-

чена на 770 лв., но от 1 юли 2023 
г., а не, както поиска министер-

ството на труда и социалната 
политика, това да стане още от 
началото на следващата година. 
по думите на финансовия ми-

нистър росица велкова отлага-

нето се налага, тъй като “нямаме 
бюджет в класически вид”.

велкова участва миналата 
седмица в заседание на парла-

ментарната бюджетна комисия, 
която разглежда т.нар. удължа-

ване на държавния бюджет. ко-

мисията не допусна до разглеж-

дане предложенията на БСп 
минималната заплата да стане 
850 лв., както и максималният 
осигурен доход на 4200 лв. не 
бяха разгледани и предложения-

та на левицата за преизчисления 

на пенсиите през януари и юли, 
както и майчинството за втората 
година да стане 850 лв. 

предложенията не бяха до-

пуснати за разглеждане в коми-

сията, тъй като депутатите пре-

цениха, че било недопустимо 
в подобен вид законопроект да 
се правят промени в социалния 
пакет. Според комисията тези 
предложения представляват из-
цяло писане на нов бюджет, а не 
удължаване на сегашния. пред-

седателят на бюджетната коми-

сия петър Чобанов от дпС зая-

ви, че всички тези предложения 
не са съгласувани с Тристранния 
съвет. Те обаче ще бъдат обсъде-

ни в пленарната зала при гласу-

ването на второ четене на удъл-

жителния закон.
в крайна сметка комисията 

по бюджет и финанси прие на 
второ четене законопроекта за 

продължаване действието на 
разпоредби от Закона за дър-

жавния бюджет за 2022 г., За-

кона за бюджета на държавното 
обществено осигуряване и За-

кона за бюджета на национал-

ната здравноосигурителна каса 
за 2022 г.

преди това депутатите от ре-

сорната комисия решиха общи-

ните да могат да правят плаща-

ния по вече сключени договори 
и в условията на удължителен 
закон. от сдружението на общи-

ните обаче изразиха притесне-

ние, че няма да могат да бъдат 
обслужвани и вече подписани 
договори, включително по ев-

ропрограми и основно свърза-

ни с уличното осветление. от 
служебния кабинет поеха ан-

гажимент за допълнително по-

становление, след като им бъде 
предоставена информация.

Финансовиятминистър:

Минимална заплата от 770 лв., 
но чак от юли 
Бюджетнатакомисиявпарламентанедопуснадоразглеждане
предложениетонаБсПминималнатазаплатадастане850лв.

снимкаБта

Финансовият министър Росица Велкова каза, 
че се налага увеличението да се отложи, тъй 
като “нямаме бюджет в класически вид”

до края на декември може да искаме 
данъчни облекчения за деца чрез работо-

дател. от нап съобщават, че ако имаме 
задължения към бюджета и не сме пла-

тили данъчните си задължения, няма да 
може да се възползваме от намаление-

то. повечето работодатели са стриктни 
и вече подават в нап декларацията, 
с която родителите на деца и на деца с 
увреждания могат да ползват данъчни 
облекчения чрез работодателя си по ос-

новно трудово правоотношение. Срокът 
за това е до края на годината.

изчислението на сумата за получа-

ване се прави въз основа на облагаемите 
доходи на родителите през 2022 г., като 
те ще получат съответно до 600 лв. за 
едно дете, до 1200 лв. за две и до 1800 лв. 
за три и повече деца. За отглеждане на 
едно дете с увреждания намалението за 
тази година на годишната данъчна осно-

ва е в размер на 12 000 лв., като сумата за 

получаване е до 1200 лв. родителите на 
деца с 50 и с над 50% увреждания имат 
право да ползват и двете данъчни облек-

чения. 
едно от най-важните изисквания за 

прилагането на облекченията е лицата 
да нямат публични задължения, подле-

жащи на принудително изпълнение. от 
нап съветват хората, ако имат задълже-

ния, да ги погасят преди да се възползват 
от облекченията.

България най-после 
получи първия транш от 
2,7 млрд. лв. (1,37 млрд. 
евро) от европейската 
комисия по националния 
план за възстановяване и 
устойчивост, съобщиха 
от министерството на 
финансите и ек. на този 
етап изпълнението на 
плана за възстановяване 
изостава, защото към 16 
декември извършените 
разходи възлизат на едва 
46,3 млн. лева. риск оба-

че има за второто плаща-

не по плана, признават 
държавните институции. 
То е свързано с ключови 
законодателни проме-

ни, които няма как да 
се случат без действа-

що народно събрание. 
вече е ясно, че България 
няма да подаде искането 
за плащане до края на 

март 2023 г., а го е отло-

жила за юли догодина. 
приемането на нужни-

те 16 законопроекта е 
от ключово значение за 
изпращането на второто 
искане за плащане. Те са 
предварително съгласу-

вани с ек и “евентуална 
тяхна значителна про-

мяна поставя под риск 
получаването на второ-

то плащане по плана за 
възстановяване и устой-

чивост”, признават от 
министерството на фи-

нансите.
Според вицепре-

миера атанас пеканов 
няма риск от загуба на 
средства, но има риск от 
забавяне, което поставя 
риска напред във време-

то да не изпълним всич-

ко, защото имаме срок 
до средата на 2026 г.

всички водещи цен-

трални банки от двете 
страни на атлантика 
повишиха миналата 
седмица  лихвите в по-

реден опит да овладеят 
инфлацията, но и с риск 
да приближат икономи-

ките към рецесия, пре-

дава БТа.
Управлението за фе-

дерален резерв вдигна 
основния си лихвен про-

цент за седми път тази 
година. водещите лих-

ви се повишиха с 0,5% 
до диапазона 4,25-4,5%, 
след като предишните 

повишения бяха с 0,75%. 
очаква се инфлацията в 
страната да се забави до 
3,1% през 2023 г. спря-

мо 7,1% през ноември 
2022 г.

в европа първо 
Швейцарската централ-

на банка увеличи рефе-

рентната си лихва с 0,5% 
до 1 на сто, което бе тре-

тото повишение за годи-

ната. норвежката цен-

трална банка предприе 
по-скромна стъпка, уве-

личавайки водещата си 
лихва с 0,25% до 2,75%. 
“Банк ъв ингланд” по-

виши водещата си лихва 
от 3% до 3,5% въпреки 
отслабването на инфла-

цията миналия месец, 
давайки сигнал, че уве-

личаването на ставките 
може да продължи през 
идните месеци.

европейската цен-

трална банка също по-

виши основните си 
лихвени проценти с 50 
базисни пункта (0,5%), 
за да противодейства на 
рекордната инфлация, 
макар по оповестени-

те данни на “евростат” 
инфлационният натиск 
леко да се е забавил през 
ноември - до 11,1% в еС 
и 10,1% в еврозоната.

До края на декември се подава декларация за данъчни облекчения за деца

Получихме първите 
2,7 млрд. лв. от ЕК, 
вторият транш 
ще се забави

Всички водещи централни 
банки вдигнаха лихвите
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СнимкиБТА

Известната иранска актриса Таранех Алдусти е арестувана във връзка с протестите, обхванали страната. 
Тя бе задържана за “разпространение на невярна информация и подкрепа за контрареволюционни кръгове”, 
съобщи проправителствената агенция Тасним. Подобно обвинение обикновено води до дълги години затвор

Гръцкият премиер кириакос мицотакис обяви 10-про-
центна субсидия за закупените хранителни продукти от вся-
ко домакинство, за да се противодейства на инфлацията. “от 
февруари 2023 г. държавата ще покрива 10% от покупките 
на всяко домакинство в продължение на шест месеца в су-
пермаркетите и предприятията за хранителни стоки (пекарни, 
сладкарници, рибни магазини)”, заяви той пред парламента 
преди гласуването на държавния бюджет за догодина. и до-
пълни: “мярката възлиза на 650 млн. евро. Сумата ще бъде 
покрита от облагането с данък на свръхприходите на двете 
гръцки рафинерии.”

Физическите лица ще получават максимум 220 евро, голе-
мите семейства - до 1000 евро. остават в сила субсидиите за 
ток и природен газ.

След остри дебати и протести пред парламента депутатите 
приеха бюджета за 2023 г. със 156 гласа “за” и 143 “против”.

За коледните и новогодишните празници цените в ита-
лия скочиха драститично, отчита Асоциацията за защита 
на потребителите “кодаконс”.

Статистиката сочи, че освен в заведенията, празнични-
те трапези у дома ще са много оскъпени. маслото е увели-
чено с над 40%, захарта и слънчогледовото олио - с 50%, 
яйцата - с над 20%, хлябът - с 16%. дори традиционните 
макарони са по-скъпи с над 23%.

италианците ще похарчат за домашната трапеза 612 
милиона евро повече в сравнение с миналата година, а за 
подаръци - с 13 на сто отгоре. Хотелите също поскъпнаха 
сериозно, както и вътрешните полети - с 80%, а тези за 
европа - с над 90%.

обичайната седмична зимна ваканция ще струва 1500 
евро на човек. вероятно много италианци ще се откажат 
от пътувания и почивка извън дома.

Християни, живеещи в Пакистан, 
са се преоблекли като Дядо Коледа 
и се веселят в центъра на град Куета 
в северозападната част на страната

Скок на цените в 
Италия преди Коледа

Гърция покрива 10%
от покупките за храна

един от съоснователи-
те на криптокомпанията 
“Уанкойн” и съдружник на 
“криптокралицата” ружа 
игнатова - карл (Себасти-
ян) Грийнууд, се е признал 
за виновен по обвиненията 
за измама на федералния 
американски съд в манха-
тън. това съобщават от от-
дела на прокуратурата на 
САЩ в ню Йорк. измамата 
е извършена по електронен 
път и пране на пари.

Съобщение на прокура-
турата цитира електронна 
кореспонденция между иг-
натова, брат й константин 

и Грийнууд. от писмата 
става ясно, че стойността 
на криптовалутата не била 
функция от пазара, а просто 
определяна от тях. Сама-
та игнатова е поискала от 
компанията, която развива 
блокчейна, да може ръчно 
и автоматично да определя 
цената на валутата. от дру-
ги писма станало ясно, че 
криптовалутата не се доби-
вала чрез “копаене”, а чрез 
продажба на тоукъни (вид 
единици от блокчейн регис-
трите, които не се копаят - 
б.а.).

“всъщност ние не “ко-

паем” валутата, но разпра-
вяме глупости на хората”, 
пише игнатова до Грийну-
уд. Самата тя се съгласила с 
твърдението, че “системата 
не би проработила сред ин-
телигентните хора”. 

Според американски-
те закони карл Грийнууд 
може да получи по 20 го-
дини затвор по всяко от 
обвиненията - за заговор за 
извършване на измама по 
електронен път, за измама 
по електронен път и за пра-
не на пари.

ръководителят на про-
куратурата в ню Йорк дей-

мън Уилямс е посочил, че 
процесът е знак за това, че 
“всеки, който иска да из-
ползва системата на крип-
товалутите за измами”, ще 
бъде преследван. 

Самата ружа игнатова е в 
неизвестност от пет години. 
Според мвр тя е освободена 
от българското си граждан-
ство през 2017 г. Герман-
ският журналист и докумен-
талист Йохан фон мирбах 
твърди, че контакти в София 
я предупредили, преди да из-
чезне безследно. тя все още 
остава сред най-издирваните 
от ФБр престъпници.

Скандални разкрития
за „криптокралицата”
СъдружникнаРужаигнатовапризна
заизмамите,вечепетгодининямаследаотнея

Коледна елха 
в мисията ни в Букурещ

Десетметрово коледно дърво бе 
украсено в двора на посолството ни 
в румънската столица. “Правим го 
за първи път, но мислим да се пре-
върне в традиция”, споделиха за 
БТА от дипломатическото ни пред-
ставителство в Букурещ. Елхата 
беше украсена часове преди колед-
ното тържество на българското 
училище “Йордан Йовков” към ми-
сията ни.

Молдова намалява 
зависимостта си 
от руския газ

Молдова постигна краткосроч-
но споразумение, позволяващо й да 
намали зависимостта си от руския 
природен газ. Вицепремиерът Ан-
дрей Спину обяви, че държавната 
компания “Молдовагаз” ще закупи 
този месец 100 млн. куб. м от въ-
трешния доставчик “Енергоком”. 
Той съхранява синьо гориво в храни-
лища в Украйна и Румъния, но не е 
ясно откъде го купува. 

Катар отрече участие 
в корупционния скандал в ЕП

Дипломат от катарската ми-
сия към ЕС каза, че страната му е 
станала обект на “силни критики и 
нападки” по време на разследването 
за корупция в ЕП във връзка със Све-
товното първенство по футбол. Той 
твърди, че белгийските власти “не 
са си направили труда” да влязат в 
контакт с катарското правител-
ство, за да установят фактите.

Възстановиха 
електричеството 
на 6 млн. украинци

В Украйна нормализират дос-
тавките на ток и вода в районите, 
засегнати от петъчните руски ра-
кетни удари. Президентът Зеленски 
обяви, че е възстановено електро-
снабдяването на 6 милиона души, но 
ситуацията остава сложна в Киев-
ска, Виницка и Лвовска област.

Отменени полети от 
Москва заради лошо време

Над 50 полета са забавени или 
отменени от летищата на Москва 
заради снеговалеж и силен вятър, 
предаде ТАСС. Метеоролозите пре-
дупредиха, че се очакват заледяване 
и силен сняг. Прогнозите са за вятър 
от 15 м/сек., който създава сложни 
условия за пилотите и шофьорите.

Съветът на еС и европарламентът 
постигнаха споразумение за пълното 
премахване на безплатните квоти при 
търговията с въглеродни емисии до 
2034 г. то цели да се намалят допъл-
нително емисиите в производствения 
процес и да се инвестира повече в бла-
гоприятни за климата индустрии.

въглеродните емисии, с които 
предприятията търгуват, трябва да бъ-
дат намалени с 62% до 2030 г. спрямо 
2005 г., което е с 1-процентен пункт 
повече от предложението на евроко-
мисията.

предвижда се еднократно орязване 
на квотите в еС от 90-мегатонов ек-

вивалент на въглероден диоксид през 
2024 г. и 27-мегатонов през 2026 г., 
паралелно с годишното им намаление 
до 4,3 на сто между 2024 и 2027 г. и 
4,4 на сто между 2028 и 2030 г.

За да влезе в сила, споразумението 
трябва да бъде официално одобрено от 
страните членки и европарламента.

ЕС одобри реформа на въглеродния пазар
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Синдикатите във вели-
кобритания критикуват пла-
новете на правителството да 
използва 1200 военни да по-
криват ключови позиции по 
време на стачките. премиер-
ът риши Сунак обаче сравни 
профсъюзите с герои от дет-
ските книжки, които искат 
да откраднат коледа.

ръководителите на син-
дикатите твърдят, че военни-
те не са подходящо обучени 
да охраняват границите на 
страната или да карат линей-

ки и не трябва да бъдат по-
ставяни в такова "неудобно" 
положение, след като имат 
достатъчно други задълже-
ния. премиерът отвърна, че 
профсъюзите правят мизе-
рен живота на милиони със 
стачките, които са злонаме-
рено организирани точно по 
празниците. Сунак допълни, 
че дори лейбъристите са 
признали, че исканията на 
синдикатите са нереалисти-
чни. 

разчитането на армията 

за справяне с кризата бе кри-
тикувано и от командващия 
въоръжените сили адмирал 
тони радакин. в "Съндей 
телеграф" той посочи, че 
може да е "опасно" рутин-
ното използване на военни 
като "предпазен механизъм" 
по време на стачни дейст-
вия. въоръжените сили са 
достатъчно заети и трябва да 
се фокусират върху основна-
та си роля. но армията ще се 
отзове на молбата на прави-
телството да се притече на 

помощ, защото това е част 
от задълженията й в служба 
на нацията, но не бива да се 
забравя, че военните трябва 
да изпълняват и първосте-
пенните си задачи, и не е же-
лателно допълнителното им 
обременяване, каза радакин. 
освен това военните смя-
тат за неправилно да заемат 
постове и да вършат работа 
на хора, които са по-добре 
платени от тях.

в събота вечерта кабине-
тът потвърди, че са направе-

ни необходимите постъпле-
ния за разполагане на 1200 
военни, които да заменят 
стачкуващите шофьори на 
линейки и служителите от 
паспортен контрол по лети-
ща и пристанища.

великобритания е об-
хваната от стачна вълна. 
протестират жп работници, 
шофьори, товарачи и разто-
варачи, паспортен контрол 
по летищата, пощенски слу-
жители, медицински сестри, 
Бърза помощ.

Спор за използването на
армията по време на стачки
Зарадивълнатаотнедоволствоизпращат1200военнинаключовипозиции

правителството на новоизбрания пре-
зидент на Бразилия луиз инасио лула да 
Силва ще има 37 министри спрямо 23 в 
кабинета на досегашния държавен глава 
Жаир Болсонаро, предадоха световните 
агенции, като се позоваха на бъдещия 
ръководител на гражданската канцелария 
при президента руи коща.

някои от министерствата ще бъдат 
разделени, но няма да се създават до-
пълнителни работни места. разходите 
на ведомствата ще бъдат същите, както в 
предишния кабинет, увери коща. много 
чиновници ще работят в няколко ведом-
ства едновременно, което ще помогне да 
се правят икономии на персонала.

лула да Силва ще встъпи в длъжност 
на 1 януари. това ще бъде третият му пре-
зидентски мандат. през втория в кабине-
та му имаше отново 37 министри.

евакиураха с влак около 200 от 
туристите, блокирани в прочутия 
перуански археологически комплекс 
мачу пикчу заради протестите, об-
хванали страната от близо десет дни. 
Чужденците бяха транспортирани до 
град пискакучо, където камък бил 
блокирал релсите. туристите, пове-
чето от които европейци и северно-

американци, трябвало да вървят два 
километра, за да бъдат натоварени 
на автобуси по посока на град куско, 
където има международно летище. в 
куско са блокирани 5000 туристи.

междувременно перуанската пре-
зидентка дина Болуарте, оглавява-
ща преходно правителство, призова 
конгреса да приеме предложението 

за изтегляне на парламентарните из-
бори и отказа да подаде оставка, за-
щото "това няма да реши проблема". 
конгресът отхвърли предложената 
конституционна реформа за изтег-
ляне на парламентарния вот за де-
кември 2023 г. някои членове обаче 
призоваха законодателния орган да 
преосмисли решението си.

Осем са смъртните случаи от началото на протестите в Перу срещу ареста на бившия президент Педро Кастийо. 
Поддръжниците му са против встъпилата в длъжност на неговото място вицепрезидентка Дина Болуарте. Има 
вероятност страната да е на прага на гражданска война

Бебе загина при корабокрушение с мигранти
Бебе е загинало при 

корабокрушение на лодка 
с мигранти край южния 
бряг на гръцкия остров 
лесбос в източната част 
на егейско море, съоб-
щи държавната телевизия 
ерт.

инцидентът е станал 
край скалист бряг в мест-
ността Фара. в района е 
имало силен южен вятър и 
според показанията на ба-
щата на жертвата лодката 
се е блъснала в скали, а де-
тето е паднало в морето.

останалите мигран-
ти успели да се спасят и 
по обяд е била уведомена 
бреговата охрана. на мяс-
тото е пристигнала линей-
ка, която е взела детето, но 
медиците само са устано-
вили смъртта му.

на лодката е имало 34 
души с произход предим-
но от Африка. те са отка-
рани в Центъра за прием 
и идентификация в кара 
тепе на острова.

Коментар стр. 8

избирателната активност на парла-
ментарните избори в тунис е била едва 
8,8 на сто - по-ниска, отколкото на пре-
дишните през 2014 и 2019 г., съобщи из-
бирателната комисия. Близо 803 000 души 
са упражнили правото си на глас според 
официални предварителни резултати.

повечето тунизийски партии бойко-
тираха изборите, отхвърляйки конститу-
ционните основания за произвеждането 
им и критикувайки изборния закон.

опозиционните сили, включително 
коалицията "Фронт на спасението", част 
от която е популярната партия "Ан нах-
да", отказаха да отидат до урните, защото 
твърдят, че вотът е част от усилията на 
президента каис Сайед да консолидира 
властта си.

решението за бойкот вероятно ще 
доведе до това, че следващият законода-
телен орган ще бъде подчинен на прези-
дента, когото критиците му обвиняват в 
авторитарни наклонности.

В кабинета 
на Лула 
ще има 
37 министри

8,8 на сто 
избирателна 
активност 
в Тунис

ВъВВеликобритания:

снимкабта

Eвакуират туристи 
в Перу заради протести
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Боян 
Бойчев

Българските "народни" избраници гласуваха 
да бъде изпратено оръжие за Украйна. Нищо, че 
по-голямата част от българите са против. Имам 
чувството, че когато човек влезе в пленарната 
зала, се чувства богоизбран, а не народоизбран. 

И какво оръжие ще бъде дадено? Дори самите 
депутати не знаят. Било засекретено. Но украин-
ският посланик знае какво да поиска. Апропо, от-
къде знае и как се нарича, когато чужд дипломат 
е запознат с неща, които са държавна тайна?

В момента се пишат едни от най-мрачните 
страници в историята на България. Подобни на 
тези преди Първата световна война, преди Вто-
рата световна война... И в двата случая тогава 
бяхме на грешната страна. И в двата случая с 
аплодисменти слагахме розовите очила, но кога-
то ги свалихме, видяхме национална катастрофа. 
Сега ще бъде същото. И днешните безглаголни 
слуги на Запада след време ще понесат историче-
ската отговорност за унищожаването на българ-
щината, за посичането на славянските корени, за 
националното предателство, за слугинската по-
литика в защита на западните интереси.

А това не са наши интереси. И това не е наш 
конфликт. Не може да изпращаш дори и един 
куршум, който да убие правнук на твоите осво-
бодители. Нямаш това морално право. 

Още по-неморално е, когато социалисти под-
крепят военна помощ за Украйна. И не само у нас, 
вижте позицията на ПЕС. Затова прави чест на 
БСП принципната позиция, за която е така кри-
тикувана. Социалистите винаги са били за мир. 
Социалистите винаги са били антифашисти. 
Всеки допълнителен снаряд увеличава продължи-
телността на войната. И е неморално да бъде 
подкрепян украинският краен национализъм, кой-
то по същество е откровен фашизъм. 

За интереси става дума. Опит за запазване 
на еднополюсния свят с водеща роля на САЩ и 
сателитните му западни правителства. Както 
беше досега. А Русия е вековният враг с несмет-
ните богатства, които трябва да бъдат прераз-
пределени. С православието и традиционните 
ценности, които трябва да бъдат унищожени за 
сметка на новите джендър идеологии. Пробле-
мът на Запада е, че винаги се е вживявал в роля-
та на завоевател и културтрегер. 

И затова ли под маската на демокрацията се 
опитва да налага своите интереси? Къде чрез 
нежни революции, къде чрез откровена сила. 

Войната в Украйна беше замислена и започ-
ната много отдавна от САЩ и Запада. Лицеме-
рието на западния свят лъсна в този момент. Не 
може да си затваряш очите пред жертвите сред 
рускоговорящото население, пред всекидневните 
обстрели на Донецк и други градове. Ама те били 
украински и украинците можели да правят, как-
вото искат. Е, добре, ама това не се ли казваше 
геноцид? Ала Западът мълчи...

И оръжията, дето ги пращат, крепят не тол-
кова режима в Киев, колкото вековната русофо-
бия. 

Но Западът няма как да победи, защото ис-
тината не е на негова страна. И защото с ед-
нополюсния модел в света е свършено. Не знам 
дали това го разбират "йесмените". Дали това 
го разбират в "коалицията на войната" в парла-
мента? Сигурно, иначе нямаше да е толкова яр-
остна пропагандата им, цензурата им. Сигурно, 
иначе нямаше така жестоко да жилят "в пред-
смъртен ужас"...

Лицемерието  
на Запада

Нещонесевръзва

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

България и румъния 
отново не бяха приети в 
Шенген. Това не е новина. 
Знаехме, че така ще стане. 
ние, българите, винаги сме 
лошите, незаслужилите. 
никога нищо не ни се про-

щава. както и факта, че не 

умеем да си опазваме гра-

ницата.
Горчивината този път 

не идва и от това, че дори 
румънците се отрекоха 
от нас и вече искат двете 
страни да бъдат разглеж-

дани отделно. имаме опит 
със забиване на нож в гър-

ба. дотолкова, че вече сме 
станали дебелокожи и не 
изпитваме болка.

има обаче нещо, ко-

ето не се връзва в цялата 
шенгенска работа. Защо-

то незаконните мигранти 
не влизат в европа само 
през България. всеки ден 
четем и слушаме за хора, 
опитващи се да пристиг-
нат на Стария континент и 
спасени, или в най-лошия 

случай - удавили се, я край 
Гърция, я край италия. 
Бърза справка показва, че 
споменатите две държави 
са в Шенген - съответно от 
2000 г. и от 1999 г. някой 
да е чул да се говори, че ще 
бъдат наказани? напротив. 
дори осъждат за “нехуман-

но отношение” италиан-

ската премиерка джорджа 
мелони, защото затваря 
границите на Ботуша.

и какво се получа-

ва? ние ги пускаме и сме 
лоши, там не ги приемат 
и пак са лоши. Ситуацията 
се заплита още повече от 
изказването на германския 
канцлер олаф Шолц, че 
благодарение на мигранти-

те се избягва отрицателни-

ят прираст на населението, 
спасява се икономиката, 
има повишаване на запла-

тите и пенсиите. Ако го 
слушаме внимателно, раз-
бираме, че тези хора, при-

иждащи всеки ден, са не-

обходимо зло. дори не са 
зло, а манна небесна.

излиза, че трябва от 
Западна европа да ни 
благодарят, че мислим 
за просперитета им. А те 
ни наказват, критикуват, 
злепоставят и представят 
като неблагонадеждни. 
Значи има други причи-

ни за отрицателните ста-

новища на нидерлания 
и Австрия. някой ден 
нещата ще се вържат. въ-

просът е кога?

  �
Таня ГЛУХЧЕВА

Блокнаеврорискове

последните събития 
показват, че в евросъюза 
има сили, готови да на-

жежат руско-украинския 
конфликт до състояние на 
военен сблъсък на нАТо и 
еС срещу русия.

Сегашната архитек-

тура на евросигурността 
е в руини заради реван-

шистките напъни на ва-

шингтон, чието зловредно 

лидерство от последните 
30 години му се изплъз-
ва, и заради слугите му в 
европа, които той държи 
на къса верижка. по-ра-

но този месец френският 
президент макрон пред-

ложи при моделирането 
на тази архитектура да се 
дадат гаранции за сигур-

ност на русия. но срещу 
това предложение скочиха 
трите балтийски държави, 
полша и Словакия, които 
дори връчиха на париж 
дипломатически демарш 
заради несъгласие с пред-

ложението на макрон. 
очаква се към демарша 
да се присъедини и Чехия. 
варшава дори смята за 
стратегическа грешка про-

веждането на каквито и да 
е дискусии за гаранции за 
сигурност на русия. оче-

видно тези страни искат 

“гаранции” за опасност 
срещу ядрена русия. в еС 
се оформя коалиция на ан-

тируските заплахи. 
коя е основната причи-

на за руската военна опе-

рация в Украйна? САЩ и 
еС вече превърнаха тази 
държава в заплаха буквал-

но пред прага на русия. но 
налице са предпоставки за 
засилването на тази опас-

ност чак до ракети (веро-

ятно и ядрени), насочени 
срещу москва, които биха 
стигнали за минути дотам 
и срещу които няма време 
за реакция, както призна 
самият путин. 

още преди операцията 
русия предложи на САЩ 
преговори за сигурността, 
но те бяха отхвърлени. 
След началото на опера-

цията имаше преговори 
между киев и москва, 

Украйна дори предложи 
гаранции за русия, вклю-

чително неутрален статут, 
а значи и без ракети срещу 
русия. но вашингтон дръ-

пна каишката и киев спря 
диалога.

не се и съмнявайте, 
че антируският блок в из-
точна европа ще насъсква 
Украйна срещу русия. не 
се и съмнявайте също, че 
в бъдеще вашингтон ще 
я използва, за да проваля 
възможни споразумения с 
русия за нова архитектура 
на европейската сигурност. 
очевидно клиничната ру-

софобия на коалицията 
й пречи да прогледне, че 
може да докара тази “си-

гурност” до руини, но вече 
във физическия смисъл. Че 
и до собствени руини. на-

дявам се България да стои 
далеч от този блок.

  �
Юри МИХАЛКОВ
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„събрали сме се да поста-

вим началото на поредицата 
от публични дискусии за перс-

пективите пред левицата в Бъл-

гария, за нейната нова идейна 
основа, за новите решения в 
новите условия, в които живе-

ем. светът се променя, но  не-

равенствата остават, в много 
случаи се задълбочават, но ре-

шенията се променят и в тази 
посока ще търсим отговори в 
следващите седмици и месеци, 
защото Българската социалис-

тическа партия на заседание 
на своя конгрес реши,  че ще 
изработи нова програма.“ Това 
заяви заместник-председателят 
на народното събрание и за-

местник-председател на Бсп 
кристиан вигенин на открива-

нето на дискусията „левицата 
в България – идеи, програми, 
политики“.

Той подчерта, че подготов-

ката на тази програма трябва 
да е едно общо усилие не само 
на социалистите, но и на всич-

ки леви хора. „Да направим 
нещо наистина важно за Бълга-

рия преди всичко. Защото тази 
програма не е просто за самата 
Бсп и за нас, социалистите, а 
смисълът е да направим про-

грама, която да посочи пътя 
за реформиране, за промяна и 
за превръщането на България 
в страната, която искаме да 
бъде“, призова вигенин.

„улисани в ежедневието, 

ние понякога забравяме какви 
са големите цели пред нас като 
партия, какви са големите цели 
на социалистите. и затова веро-

ятно често и нашите усилия не 
срещат достатъчно подкрепа и 
не са достатъчно мотивиращи, 
защото изглеждат като един 
опит да се позагладят ръбо-

вете, да се поправят решения, 
позиции и стратегии, които са 
изначално сбъркани. Затова е 
хубаво в тази дискусия и след-

ващите да видим кои са тези 
големи цели, как да формули-

раме тази мотивираща посока 
на развитие, която да увлече и 
хората“, смята още заместник-
председателят на Бсп.

според него водещите пар-

тии в България са лидерски, 
популистки и датиращи се 
спрямо ситуацията. Затова в 
тези условия е много трудно да 
има идеологически сблъсък.

„Да дефинираме какво точ-

но е лявото също ще бъде пре-

дизвикателство, така че то да 
е разбираемо за по-широката 
публика“, посочи вигенин.

според вигенин лявото е в 
криза като политическо пред-

ставителство и потенциалът му 
е далеч по-голям от конкретна-

та реализация. 
„Част от кризата на лявото 

произтича от противопоста-

вянето в широкото ляво. То 
тече както вътре в отделните 
партии, така и между самите 

партии, между групите, кои-

то спонтанно се създават като 
изразители на лявото. и тази 
битка кой е най-левият всъщ-

ност ни изтощава. ние ще се 
опитаме в усилията по нашата 
програма не да противопоста-

вяме и да се състезаваме кой е 
по-автентично ляв, а да видим 
лявото в цялата му палитра. и 
в този смисъл, претенциите, 
че може да има някаква нова, 
обединена или с някакво друго 
прилагателно левица, в която 
Бсп не участва, са обречени 
на неуспех. Защото и днес, 
единствената сериозна лява 
политическа формация, която е 
представена в българския пар-

ламент, е Бсп. всеки опит за 
разширяване на позициите на 

лявото, на събиране на лявото 
под някаква форма, не може да 
стане без силен притегателен 
център“, каза още кристиан 
вигенин.

 в последните години са се 
създали различни групи, кои-

то със своите идеи и различни 
виждания, трябва да са част от 
този опит за дефиниране на но-

вото ляво.
„Тук ще спомена само някои 

от тях като „колектив за общест-

вени интервенции“, лява плат-

форма „прогрес“, „левФем“, 
сп.„Диверсия“, „Барикада“ и 
други. вярвам, че те имат своята 
енергия и своя различен поглед, 
които биха били ценни в това, 
което ние искаме да правим от-

тук нататък“, допълни той.

кристиан вигенин под-

черта, че предстоят още мно-

го дискусии като тази, където 
всеки ще може да участва и да 
бъде полезен. 

„Днес правим една малка 
стъпка с тази среща с участие-

то на комисията по идейното и 
програмното развитие на Бсп, 
социолози, политолози, исто-

рици, експерти, представители 
на младежкото обединение и 
на парламентарната група на 
Бсп. следващата ни стъпка 
ще бъде да отворим още по-

вече този формат и след това 
да го насочим по различните 
сектори. една много същест-

вена работа ни предстои, която 
вярвам, че ще бъде увенчана с 
успех“, завърши вигенин.

„първата и най-тежка 
криза е демографската. 
Тя може да не изглежда 
толкова важна с оглед на 
икономическата криза, 
на енергийната криза, на 
външнополитическите 
кризи, но е изключи-

телно важна. За една 
партия, каквато би била 
Бсп или левицата изоб-

що, основният двигател 
трябва да е обществото – 
хората, а сред тях - тру-

дещите се.“ Това заяви 
проф. Димитър Денков 
по време на дискусия-

та на тема „левицата в 
България – идеи, про-

грами, политики“, която 
се състоя в народното 
събрание по инициатива 
на Бсп.   

„втората криза е 
свързана с двигателите 

на обществото. Това е 
енергийната криза. Тя 
е пряко свързана с по-

литики, които западно-

европейската левица се 
опитва да налага. Те са 
много симпатични, но за 
страни като България, те 
биха били убийствени”, 
смята проф. Денков. 

Третата тежка кри-

за, която той посочи по 
време на дискусията, е 
кризата на индустриал-

ното развитие. „То води 
до не само деиндустри-

ализация на страната, 
но и до нейната много 
опасна регионализация. 
Ако пуснете линия от 
свищов до Златоград 
и разделите България 
на четири през стара 
планина, вие ще видите 
четири различни Бълга-

рии с четири различни 
центрове, сред които 
блести красивата ни сто-

лица софия, и тук-там 
няколко други големи 
града,които изсмукват 

както ресурси, така и 
населението. и водят не 
само до обезлюдяване, 
но и до съсипване  на 
всички социални систе-

ми – образование, здра-

веопазване, социална 
сигурност“, каза проф. 
Димитър Денков. 

според него Бъл-

гария има нужда да си 
възстанови и нейното 
селско стопанство.  

„Това са теми, които 
биха могли да намерят 
място в една програма. 
оттук следват тежки-

те кризи в социалната 

система – в образовани-

ето, здравеопазването, 
пенсионната система. 
все неща, които биха 
могли да бъдат отдел-

ни дискусии, но според 
мен трябва да намерят 
сравнително ясно място 
и ориентири за стъпки 
за тяхното поне първо-

начално решение. плюс 
една програма за 10-15 
годишно развитие, как-

то на Българската со-

циалистическа партия, 
така и на левицата“, 
каза в заключение проф. 
Денков.

 “пропагандните средства се опитват да представят 
социализма като възможно най-лошото и донякъде успя-

ват при новото поколение. както виждаме, има и поред-

ните проектозакони и предложения да се определи кому-

нистическият режим за престъпен. Тази пропаганда има 
въздействие особено върху средната класа и затова Бсп 
много ясно трябва да определи посоката, която търси. най-
вече ми се струва, че основната цел на левицата в България 
би трябвало да бъде насочена към очовечаване на обще-

ството.” Това заяви историкът проф. искра Баева на орга-

низираната от Бсп дискусия “левицата в България - идеи, 
програми, политики”.

относно състоянието, в което се намира българската 
левица и в частност Бсп като най-голямата лява партия, 
проф. Баева смята, че проблемът не е толкова идеен, кол-

кото прагматичен.
“Защото ние се сблъскваме с недоверието на българ-

ските избиратели към левите партии. То се отнася не само 
до Бсп, но и до всички леви политически формации. Те 
представят различни идеи и са обхванали теоретичното 
пространство на левицата във всяко едно отношение, но 
въпреки това не успяват да намерят своя път до избира-

телите. когато кажем, че Бсп трябва да представлява ин-

тересите на средната класа,  въпросът е, че първо, тя не се 
възприема като такава, и второ - към средната класа са се 
насочили всички политически партии”, каза проф. Баева.

КристианВигенин:

Новата програма на БСП 
ще сочи пътя за България
Опититедабъдеобединеналевицатабезсиленпритегателенцентър,
какъвтоеБсП,саобреченинанеуспех,смятазам.-председателятнаБсП

ПрОф.исКраБаеВа:

Представят социализма 
като възможно  
най-лошото нещо

ПрОф.ДимитърДенКОВ:

Необходими са решения за тежките кризи *

* Проф. Димитър 
Денков е председател на 
Центъра за стратегиче-
ски, исторически и поли-

тически изследвания
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към края си е още една година, из-

пълнена с предизвикателства, инициа-

тиви и куп нерешени проблеми в бъл-

гарското здравеопазване. 
кОвИД-19 беляза началото на го-

дината - изолацията за заразените бе 
намалена от 14 на 10 дни, а каранти-

ната за контактните - от 10 на 7 дни. 
процедурата за 12,5 млн. бързи теста 
за учениците бе спряна, а документите 
- предадени в кпкОНпИ. 

Със завихрянето на новия, очевидно 
по-лек, вариант на SARS-Cov-2 - Оми-

крон, дойде на бял свят и новият Наци-

онален план за справяне с кОвИД-19, 
който заложи на заетостта на интензив-

ните легла за евентуално “затваряне” 
на различни дейности в страната. Така, 
независимо от помислите на кОвИД-
19, българското правителство даде да 
се разбере, че поне у нас коронавиру-

сът е на път да си “отиде”. 
След протести на “възраждане” и 

атаките на ГЕрб и ИТН към коалици-

ята, на 20 март
зеленият сертификат  

отиде в историята

Десет дни по-късно го последва и 
извънредната епидемична обстановка. 
Сериозният проблем дойде с отнема-

нето на правото на личните лекари да 
дават направление за платен от НзОк 
пСр тест. Хората трябваше да си ги 
плащат и  престанаха да се тестват, ос-

вен в тежки случаи. Така и статисти-

ката започна да показва, че случаите 
“намаляват”.

като голяма грешка и слабост ока-

честви тази стъпка в средата на май 
председателят на Дружеството по 
вирусология и съветник на премиера 
кирил петков проф. радка Аргиро-

ва... Днес си налагаме да вярваме, че 
кОвИД-19 не е толкова опасен, освен 
ако не е причинил смъртта на някой 
наш близък.

Електронната система на служеб-

ния здравен министър Стойчо ка-

царов, която трябваше да “преброи” 
колко души са се срещали с коронави-

руса, бе спряна от служебния здравен 
министър Асен меджидиев, а около 
25 хил. лв. отидоха в кошчето. Непро-

менен остана един-единствен факт - 
българия продължава да е

на последно място  
в ЕС по ваксинация

срещу кОвИД-19 и в средата на го-

дината вече бе бракувала ваксини за 
9 млн. лв.

междувременно криворазбраната 
“информираност” на нашенеца доведе 
до тъжен факт, който, ако не се про-

мени, ще постави под въпрос не само 
здравето на децата ни, но и национал-

ната сигурност.
за пръв път от 2001 г. насам вакси-

нацията срещу тежки заразни болести 
падна под 90%. Това са болести, които 
години наред бяха забравени, благода-

рение на ваксините - детски паралич, 
дифтерия, както и не съвсем забраве-

ните заушка, рубеола. Дори се появиха 
случаи на морбили. Така крясъците на 

шепата антиваксъри си свърши добре 
работата. Остава да се молим опасни-

те зарази от преди 60-70 години някак 
да ни подминат. Ненапразно преди дни 
педиатри за пореден път препоръчаха 
ваксините срещу варицела и ротави-

руси да станат задължителни, а срещу 
човешкия папилома вирус - да се раз-

шири възрастта и да се прилагат и при 
момчета. 

за болниците годината започна с 
недоволство, че касата им плаща по-
малко и бюджетите им са намалени с 
20 до 50%, а тя очаквано отрече да е 
свивала плащанията.

в края на януари болнични сдруже-

ния едно по едно започнаха да насто-

яват за спешна помощ от държавата 
заради скока в разходите за ток и газ. 
поискаха и постепенно повишаване на 
цените на клиничните пътеки. Настъпи 
поредна

тежка година  
за общинските болници

решени докрай да лекуват пациентите 
си. за десет години дълговете на бол-

ниците се удвоили.
И през тази година не ни подмина-

ха скандалите и обичайните смени на 
болнични директори. 

Трагичен случай предизвика про-

верки в спешните звена в страната за 
спазването на стандарта им за работа. 
Иначе за чаканото близо десет години 
обновяване на спешната помощ в нача-

лото на годината стана ясно, че се бави 
(този път!) заради увеличените цени в 
строителството.

във втората половина на февруари 
народните представители приеха бю-

джета на НзОк за 2022 г. - 6,5 млрд. 
лв., което бе с над 600 млн. повече от 
2021 г. И с очаквания парите да стиг-

нат. Уви! Не би! 
От 1 май, с подписването на Нацио-

налния рамков договор,
бяха увеличени цените  
на клиничните пътеки

с 25%. Но с уговорката, ако до 1 август 
някоя болница не достигне заплата от 
2000 лв. за лекар и 1500 - за сестра, 
увеличението ще бъде 15%. по-късно 
съдът отхвърли това условие. 

в края на юни парламентът прие 
актуализация на бюджета на касата. 
последваха и анекси към НрД. 

Инфлацията изяде парите за здраве 
и в края на ноември бе подписан анекс 
към НрД, с който със задна дата от 1 
септември, цените на клиничните пъ-

теки се увеличиха с 8%, а на медико-
диагностичните дейности - с 18%.

парите за здраве пак не стигат. 
почти 15% от българите не плащат 
здравни осигуровки. Но истинският 
проблем остава държавата, която от 
години е нередовен платец на осигу-

ровките за пенсионери, деца, бежанци, 
затворници и др., чиито вноски се е ан-

гажирала да плаща в НзОк.    
Лекарствата и поскъпват,  

и „изчезват”

Този рефрен не е нов за 2022 г. и най-
вероятно ще продължи дълго. Нищо, че 
българинът е европейски шампион по 
доплащане за лекарства, нищо, че всеки 
пети е принуден да спре лечението си 
заради невъзможност да си плаща. 

Още в началото на годината стана 

ясно, че се подадени многократно по-

вече от предходната година заявления 
за увеличаване на цените на лекарства 
- от няколко стотинки до няколко лева. 
Средно близо 25% поскъпване на ме-

дикаментите и по лекарско, и без ле-

карско предписание, докато година по-
рано е било почти наполовина. макар 
и бавно, лекарствата започват да до-

ближават пределните цени. 
Трудно може да се проследи пе-

риодиката, но от началото на 2022 г. 
няколко пъти пациенти алармираха за 
липса в аптеките на кортикостероид-

ния препарат за деца с астма и бело-

дробни болести “пулмикорт”. И през 
тази година периодично изчезваше и 
вентолинът. който имаше възможност, 
пътуваше в чужбина, за да купи лекар-

ства. След изявления на фолкзвезда 
как е отслабнала и влязла във форма, 
хората с диабет изключително трудно 
започнаха да намират своето живо-

топоддържащо лекарство - скъпо за 
болните, но достъпно за заможните с 
наднормено тегло. 

пореден недостиг и поредно пос-

къпване на лекарства катализираха 
създаването на пореден съвет за поре-

ден контрол. първо се каза, че имало 
задържане на лекарства по складовете, 
а след това - няма такова нещо. при-

чините за липсващите “около” девет 
лекарства били “комплексни - произ-

водствени, логистични и други”, т.е. 
няма нищо незаконно в липсата им. 
последваха обещания за подобряване 
на контрола, както и планове и проекти 
как това ще стане. който следи темата, 
може да прогнозира ново поскъпване 
на лекарства в началото на годината.  
Сериалите „Детска болница” 
и “Варненски тубдиспансер”

Сагата с националната педиатрична 
болница, започнала през 1978 г., про-

дължи и през тази година. Трудно, но 

Вмалкинаселениместахората
незнаяткаквоеаптекаидоктор,
аболницитесатърговскидружества

БългарскотоздраВеопазВанепрез2022г.:

С капачки и без въздушни линейки
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С капачки и без въздушни линейки
не и невъзможно, е да се сметнат ми-

лионите, дадени само през последните 
няколко години, за обследване на тере-

ни, за възлагане на проектиране и про-

чее за този български блян.
в началото на ноември служебни-

те министри на здравеопазването и на 
регионалното развитие гордо обявиха, 
че е избран терен за детска болница в 
“Овча купел”, а Столичният общински 
съвет го прехвърли на държавата. Дали 
това е начало на последния епизод на 
сериала или предстои нов сезон - труд-

но е да се пророкува.
по последни данни на Евростат 

за 2019 г., българия е трета в ЕС по 
детска смъртност. Ако през 2020 г. 
договор с касата са имали 872 педиа-

три, то през миналата година вече са 
755, а средната им възраст е около 60 
години. У нас има 20,3 специалисти 
по педиатрия на 100 000 население, 
докато в Германия са 17,5, в белгия 
- 13,5, но тук повечето работят на ка-

бинет, а не в болниците. 
Има ли връзка между идеята за 

детска болница, броя на педиатрите и 
детската смъртност? Едно е ясно - бъл-

гария е единствената европейска дър-

жава без национална детска болница, а 
за кувьози, детски линейки и лечение-

то на тежки болести българските деца 
в XXI век разчитат на... капачки!

въпреки че още от пролетта бе за-

ложен чувствителен ръст в парите за 
детско и майчино здравеопазване - с 
над 38% повече средства за децата в 
първичната помощ, с около 60% пове-

че от миналата година в специализи-

раната извънболнична и с около 28% 
ръст в болничната помощ.

в края на юни станаха факт и про-

мените в Наредбата за профилактич-

ните прегледи, в която бяха вклю-

чени допълнителни изследвания за 
подрастващите на 7-18 г., за да бъ-

дат своевременно открити евентуал-

ни здравни проблеми. От 2 на 4 се 
увеличиха ехографските прегледи за 
бременни, включено бе и изследва-

нето за фетална морфология. И тол-

коз! преди дни служебният здравен 
министър стигна до прозрението, че 
е “нужно държавно финансиране за 

детското здравеопазване”. 
Идеята на предходното правител-

ство, инспирирана от политиките на 
бСп, 95% от стойността на лекарства-

та за деца да поеме държавата, остана 
за... по-добри времена.   

междувременно на сцената излезе 
и частен инвеститор, пожелал да изгра-

ди частна национална детска болница. 
в същото време бургаските общински 
съветници одобриха изтеглянето на 
заем за изграждане и оборудване на 
многопрофилна болница за активно 
лечение на детски болести.   

Друг болничен сериал, който да-

тира най-малко от девет години е 
“СбАЛпФз-варна” ЕООД, по-извес-

тен като тубдиспансера във варна. 
Неведнъж в годините работещите 
там лекари и сестри остават с месеци 
без заплати. Неведнъж лечебното за-

ведение остава без ток заради задъл-

жения. Ще има ли къде да се лекуват 
туберкулозно болните от региона? 
предколедно енергото спря оконча-

телно тока на болницата, болните с 
туберкулоза (и не само) бяха изпра-

тени вкъщи, а персоналът излиза на 
протест...

Дългоочакваното 
е-здравеопазване

Доживяхме да видим що е то елек-

тронна рецепта и електронна рецеп-

турна книжка. Дори да ги “пипнем”. 
Е-рецептата, която трябваше напълно 
да замести белите хартиени рецепти, 
така и не се случи на 100% - сага, която 
зае публичното пространство за доста 
време. за безплатен достъп до елек-

тронното си здравно досие все още 
може да разчитаме на сайта на НзОк. 
за другото е-досие е необходим елек-

тронен подпис. Факт е, че след похар-

чени милиони в годините, от 1 юни бе 
дигитализирана доболничната помощ, 
а от 1 август - и болничната, като пътят 
от постъпването на пациента, диагно-

стиката и лечението му до епикризата 
стана електронен.     

Трансплантациите

българските трансплантолози са 
на световно ниво. Но трансплантаци-

ите са един от проблемите в българ-

ското здравеопазване, оставяни ви-

наги на заден план. поне всяка нова 
власт обещава да подобри нещата. 
преди 6-7 години българия имаше 
шанса да се “отлепи” от дъното, но... 
за 11-те месеца на 2022 г. са присаде-

ни 18 органа, а най-малко 907 души 
чакат животоспасяващата операция. 
И докато държавата се губи някъде 
из числата, за българия днес всяка 
трансплантация е номер 1 в новинар-

ските емисии. както е било през 60-
те години на XX век.   
Медицинските хеликоптери

са друг нескончаем български сериал в 
здравеопазването. След години на ек-

зотични идеи, предишното правител-

ство заложи в плана за възстановяване 
и устойчивост купуването на въздуш-

ни линейки. през юли правителството 
обяви обществена поръчка, като се оч-

акваше първият от шестте хеликоптера 
да пристигне през декември 2023 г. в 
края на ноември обществената поръч-

ка бе прекратена, тъй като офертата на 
единствения кандидат бе по-скъпа от 
максимално допустимата. 

Така българия остава единствената 
държава в ЕС без медицински хеликоп-

тери. междувременно министерството 

на здравеопазването сформира работна 
група, която да разгледа отново пара-

метрите на прекратената обществена 
поръчка за закупуване на шест меди-

цински хеликоптера.
Доплащанията и достъпът

Ако достъпът до медицинска по-

мощ се свеждаше само до бързата 
среща с лекар или скоростния прием 
в болница, нещата биха изглеждали 
много добре. Средностатистически 
над 55% от българите могат да посе-

тят личния си лекар още същия ден, 
а 25% - на следващия. Средноста-

тистически обаче не брои стотиците 
жители на малки и отдалечени на-

селени места, които виждат 1-2 до 4 
пъти месечно личен лекар. Само 4% 
чакат повече от месец за постъпване 
в болница. У нас няма листи на ча-

кащите за прием в болница, което е 
положително на фона на ЕС. А и това 
е напълно нормално, щом профилак-

тиката и превенцията у нас от години 
са толкова слаби, но за сметка на това 
страната ни и тази година е сред пър-

венците в ЕС с най-много болници. 
Тази нездравословна за здравеопаз-

ването пропорция остана непромене-

на и през 2022 г. 
в 3 от общо 11 общини от област 

монтана няма нито една аптека, а при 
необходими за региона 57 аптеки, има 
37. в област кюстендил работят 45, 
вместо необходимите поне 55 аптеки. в 
цялата област Сливен няма денонощна 
аптека, а в четирите общини аптеките 
са с 28 по-малко от необходимото... Не 
достигат аптеки в почти всички общи-

ни на варненска област. в някои от тях 
няма нито една аптека, а в други бро-

ят им е под минимума. Това не звучи 
като добър достъп до здравеопазване, 
а като стар нерешен проблем, който ще 
се пренесе в следващите 365 дни.

Достъпът до медицински услуги 
се ограничава и от огромния процент 
доплащания - доклад на СзО сочи, че 
едно от пет български домакинства до-

плаща поне с 40% медицински услуги. 
проблем, който изглежда трудно ще 
намери решение и през 2023 г.

към новата година не тръгваме с го-

лямата кошница на очакванията. поне 
бюджетът не го позволява. Но какво ни 
пречи да помечтаем за поне 20% доп-

лащане на медицински услуги, 5% пла-

щане на лекарствата за деца, за някой 
лекар в отдалечено населено място или 
дори за болници, които не са търговски 
дружества?
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ГЪЛЪБИНБОЕВСКИ,олимпийски
исветовеншампионповдиганенатежести
ИВАНДОДОВ,художник
РУМЯНГЕОРГИЕВ,журналистибизнесмен

трима изключителни световни му-

зиканти се събират в съвместен про-

ект “танго вечери”, който ги среща на 
клубните сцени във Франция и Бълга-

рия тази зима. 
След участието им преди дни в един 

от култовите джаз клубове на френ-
ската столица - “Sunset Sunside”, на  
19 декември от 20 ч. в “София лайв 
клуб” един от най-популярните бъл-

гарски пианисти - людмил ангелов, 
познатата като гласа на покорилата 
световните сцени от близкото минало 
група “Gotan project” - кристина ви-

лалонга, и виртуозният бандонеонист 
виктор вилена, ще потопят публика-

та в магията на тангото. продуцент на 
проекта е Българският културен инсти-

тут в париж, партньор и съорганизатор 
за България - “София лайв клуб”, нау-

чи Дума от Десислава Бинева.  
След като преди няколко годи-

ни прекратиха концертните си изяви, 
“Gotan project” - групата, заради която 

светът отново откри чара на аржен-

тинското танго, смесено със съвреме-

нен електро саунд, гласът на бандата, 
певицата и композиторка кристина 
вилалонга продължава своя  артисти-

чен път. пише филмова музика, ком-

позира и представя по клубните сцени 
в Европа собствен и класически танго 
репертоар. Дуетите й с добре познатия 
в Европа бандонеонист - аржентине-

ца виктор вилена, когото “Ню йорк 
таймс” нарича “маестро на бандоне-

она, една вселена сам по себе си”, са 
бутикови събития, които двамата му-

зиканти представят заедно в Европа и 
америка.  

в проекта “танго вечери” за първи 
път дуото ще свири заедно с людмил 
ангелов, един от най-добрите съвре-

менни изпълнители на Шопен на све-

товните сцени и създател на квинтета 
“5/4 Tango”, който изпълнява музиката 
на гениалния бандонеонист и компози-

тор астор пиацола.

колЕДният концерт на 
София квартет тази година е 
с дрескод БЯлО - в цвета на 
снежинките, а програмата е 
такава, каквато подобава за 
една уютна, топла коледа. На 
19 декември от 19 ч. в камер-

на зала “България” ще звучат 
Струнен квартет 4 “Изгревът”, 
оп. 76 от Хайдн, Серенадата 
“малка нощна музика” от мо-

царт, валсове и полки от Фа-

милия Щраус и още - световна 
премиера на танго и коледна 
пиеса от Джефри Дийн.

много изненади, забавна 
атмосфера и безупречни из-
пълнения очакват публиката 
на предстоящия спектакъл от 
поредицата “концерти с дрес-

код” на най-стария квартет на 
Софийската филхармония, 
научи Дума от Надежда Ге-

рова, пиар на София квартет.

романът “ловецът на пеперуди” на костадин костадинов 
(Ик “Хермес”) е носителят на престижната награда за нова бъл-

гарска проза “Хеликон” 2022. той я получи на церемония в кни-

жарница “Хеликон витоша” в София. Журито присъди и специ-

ална награда в сферата на сериозните изследователски трудове 
- приза получи Хюсеин мевсим за книгата си “атанас Далчев. 
Солун и Истанбул” (изд. “Жанет 45”), съобщи Бта. 

Наградата - паричен приз и пластика на бронзов орел, дело 
на скулптора и писател Евгений кузманов, се връчва за 21-ви 
пореден път. всички номинирани автори получиха грамоти. 

Цигуларката веселина лозанова и китаристът кирил петков 
изнесоха музикална програма в присъствието на номинираните 
автори, книжари и почитатели на българската литература. 

Научно издание ще бъде 
представено във ФЖМК

Представяне на “Медии и кому-
никации. Научна библиография 1990-
2022 г. 70 години висше образование 
по журналистика в България” ще 
се състои на 19 декември от 18 ч. в 
Аула Магна на Факултета по журна-
листика и масова комуникация на СУ 
“Св. Климент Охридски”. Изданието 
се реализира с финансовата подкрепа 
на Фонд “Научни изследвания” към 
МОН. Събитието е част от отбеляз-
ването на 70-годишнината от нача-
лото на обучението по специалност 
“Журналистика” в България. 

Детски концерт в храм 
„Света София”

Детският църковен хор “Свети 
Серафим Софийски” и Детският 
хор “Пим Пам” ще изнесат концерт 
по случай Рождество Христово на 
19 декември от 18 ч. в столичния 
храм “Света София - Премъдрост 
Божия”. Входът е свободен.

ХаХаХа ИмПро театър 
става на 13 години

ХаХаХа ИмПро театър ще от-
празнува 13-ия си рожден ден под 
наслов “Суит Дъртийн 13” на 19 де-
кември от 19,30 ч. в кино “Влайкова”. 
Режисьор ще бъде Живко Джуранов, а 
за конкретните игри ще се погрижат 
групите от семейството на ХаХаХа 
ИмПро театър (Клонираните, Както 
ви харесва, Неглиже и Гении от защи-
тен вид). За забавлението, фойервер-
ките и конфетите отговаря Тони Ка-
рабашев. Участват Живко Джуранов, 
Тони Карабашев, Ивайло Рогозинов, 
Васил Бовянски, Константин Лунгов.

Костадин Костадинов 
спечели Орлето на 
„Хеликон” за романа си 
„Ловецът на пеперуди”
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КоЛЕДЕН концерт от София 
квартет с дрескод БЯЛО

СнимкаСофияквартет

Снимки“Софиялайвклуб”

Людмил Ангелов

Напусна ни доц. д-р 
Ружа Маринска

Внезапно почина изтъкнатата изку-
ствоведка доц. д-р Ружа Маринска, съ-
общиха от СГХГ на страницата си във 
фейсбук. Доц. Маринска бе дългогодишен 
преподавател по история на изкуството 
в НХА и в НБУ. Тя е бивш директор на 
Националната художествена галерия. 
Родена е на 20 февруари 1944 г. в Смо-
лян. Дъщеря е на изкуствоведа Лазар Ма-
рински. През 1967 г. завършва История 
и теория на изкуството в Московския 
държавен университет при проф. Вик-
тор Лазарев и проф. Иван Маца. Поклон 
пред паметта й!

СнимкаарХивбГнеС

людмилангелов,певицатакристина
вилалонгаибандонеонистът
викторвиленащепотопят
публикатавмагиятанажанра

Кристина Вилалонга и Виктор Вилена

Танго за трима 
в „София лайв клуб”
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19 декември

отговоринакръстословицата

отброй245

Декември - месец 
на Националната 

изложба на снимки 
на шарани, прасета 

и сарми...

воДоравно:
Великани. Аконит. Лирик. "Кока-Кола". Ге-

мия.Солон.Вар.Рон.Бетон."Нина".Чин.Накит.
"Пасат". Тиран. Пита. Каракум. Матадор. Илот.
Салон. Ралин /Радой/. Таран. Кон. Пон. Магат /
Феликс/.Кора.Лов.Морал."Норич".Катон/Ста-
ри/.Каре.Полином.Горанов/Орлин/."Ивер".Мо-
нел.Томов/Богдан/.Негев.Сок.Тот.Летец.Кану.
Тон. Диван. Салам. Капитан. Барати. Мадара.
Оператор.Радикал.Китари.

отвЕсно:
Пелерина. "Аполо". Отокар. Лимон. Рилов /

Аркадий/."Лимонада".Пирин.Талин.Кивот.Пад.
Кия."Никон".Манев/Никола/.Дири.Сак.Барут.
Мотор.Литак."СЕКАМ"."ТАРОМ".Нева.Никотин.
Саган/Франсоаз/.Метанол.Олот.Марал.Гоген/
Пол/.Закон.Палат.Конец.Бек.Кан.Питон.На-
рев.Сари.Ток.Натан/Жак/.Корал."Карат".Нови
Сад.Корен.Салата."Милана".Опори.Озонатор.
Таратор.Начев/Генчо/.Кумири.
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19 декември

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Бу-Бум - дългият път към

дома”-анимационенфилм
14.45 “Звезденпрах”-твфилм
15.10 “Снеженсвят”-твфилм
15.35 ОткрийПловдив - Европей-

ски месец на културата,
1999г.,Европейскастолица
накултурата2019г.

15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Още от деня - коментарно

предаване
19.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 История.bg-Генитенабъл-

гарите
22.00 “Наполеон”-твфилм/4епи-

зод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Един наивник на средна

възраст”-2-сериентвфилм,
1серия

00.30Светътиние/п/
01.00 100% будни - сутрешно то-

кшоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.35 Култура.БГ-предаванезакул-
турасДимитърСтоянович/п/

03.30 Бразди/п/
04.00 “Снеженсвят”-твфилм/п/
04.25Посветаиунас/пот20.00ч./

днес вторник сряда четвъртък

ПрОМЕНлИВО ПрОМЕНлИВО ПрОМЕНлИВО ПрОМЕНлИВО

максимални максимални максимални максимални

00.20“НашиятследобедсБСТВ”
/п/

01.30“Предизборностудио”/п/
02.25“Обществоикултура”/п/
03.20“Заисториятасвободно”/п/
04.15“Думатаеваша”/п/
05.15Документаленфилм
05.40“НашиятследобедсБСТВ”

/п/
06.50Музикаленантракт
07.30Документаленфилм
08.00“Контра”/п/
09.00“Обществоикултура”/п/
10.00ТВпазар
10.15“Предизборностудио”/п/
11.00ТВпазар
11.15Музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10ТВпазар
12.30Новини
12.45“СтудиоИкономика”/п/
13.45ТВпазар
14.00“НашиятследобедсБСТВ”
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16.30 “Думата е ваша” - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.10ТВпазар
18.30Новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00Документаленфилм
21.00“Заисториятасвободно”/п/
22.00 Новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23.10Документаленфилм

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.20 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“Огледаленсвят”-сериал
16.00 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.66

21.30“Скъпинаследници”-сери-
ал,еп.81

22.30 “ШоутонаНиколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“Съдебназала:ЕлЕй”-се-
риал,eп.17

00.30 “Добриятдоктор” -сериал,
с.3еп.17

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30“Комицитеиприятели”/п./
02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

04.30Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“Живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/Женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

18.50“Некаговорят”-токшоу

20.00 “Време” - информационна

програма

20.45“Казановаврусия”-еп.5

21.40“Голяматаигра”-твшоу

22.45“Шчедрин-сюита”.Поповод

90-годишнинатаотрожде-

ниетонародионШчедрин

00.15“Мъжко/Женско”

01.05“Вдействителност”-твшоу

01.55“Некаговорят”-токшоу

03.00 “Време” - информационна

програма

03.45“Казановаврусия”-еп.5

3
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Мислете позитивно и бъ-
дете отворени за новото, 
което предстои. Бъдете 
по-активни.

Част от вас ще търсят 
голямо разнообразие, от-
давайки предпочитание 
на силните емоции.

По-убедително ще налага-
те присъствието си там, 
където бихте желали 
скоро да се реализирате.

Денят ви ще е наситен на 
събития, емоции и вълну-
ващи срещи. Ще споделя-
те мисли и намерения. 

Обстоятелствата ще са 
така сложени, че ще поз-
воляват пълна изява на 
способностите ви.

Ще намерите тези думи 
и действия, с които да из-
разите емоциите си и да 
решите важни проблеми.

Ще получите уважение и 
сърдечност в отношени-
ята, а това ще ви се от-
рази обновяващо.

Ще поставите началото 
на нещо ново. Всичко ще 
зависи от вас, приведете 
се в подходяща форма.

Заредени сте с много и 
добри идеи, а това ви по-
мага да прекрачите бари-
ерата на ограниченията.

Работейки с желание и 
хъс за победа, ще имате 
успехи. Постарайте се да 
приобщите и други.

Ще оцените присъстви-
ето на обкръжението си 
и ще благодарите на съд-
бата за всичко хубаво.

Очакванията ви са и дру-
ги да последват примера 
ви, но всичко ще е много 
индивидуално. 

робът Бонифаций размишлявал за
подвизитенасв.мъченициипожелал
даприеметяхнатавяра

Св.мъченикБонифацийбилробнабо-
гататаизнатнаримлянкаАглаида.Бидей-
ки християнин само по име, Бонифаций
и господарката му живеели беззаконно,
като постоянно нарушавали заповедите
Христовиисепредавалинасвоитестрас-
ти.

Но веднъж у Аглаида се появило же-
ланиедаимаусебесимощиотединпо-
страдалзавярата.“Акополучажеланото
-казвалатя,-щепострояцърквавимето
на светеца, който ще ми бъде ходатай и
затъпникпредБога.”

Повикала Бонифаций и му заповяда-
ла да отиде в източните страни, където
ималосилногонениесрещухристияните.
Даламупаризапътниразноскиизаку-
пуваненамощи.

Бонифаций,катоизслушалзаповедта
нагосподаркатаси,казалйсъссмях:“А
какво,госпожо,акоазненамерямощии
мене самия убият? Ще приемеш ли ти с
честмоетотяло?”

Аглаида го сгълчала, загдето се

шегува, когато би трябвало да благого-
вее пред светото дело; разкаянието за
греховния живот се пробуждало в нея.
Угодно било на Бога да призове към
Себе Си и Бонифация, и предприетото
отнегопътешествиеданаправизанего
пътнаспасение.Катотръгнал,Бонифа-
цийвзелдаразмишлявазаподвизитена
св. мъченици, за благочестивия живот
наистинскитехристияни.

Страх Господен се събудил в душа-
та му, със сърдечно съкрушение той се
каелзагреховетесипредБогаимолел
всемилосърдния Владика за помощ, за
да изправи своя живот. В такова със-
тояние на духа пристигнал в килийския
град Тарс. Когато Бонифаций със свои-
те спътницивлизалв града,народътна
тълписетрупалнаединотплощадитеи
гледалкакубиватхристияни.

Бонифаций гледал техния подвиг и
сърцетомусеразпалвало.Тойсехвър-
лилкъмтяхивзелдагипрегръща,като
викалгръмко:“ВеликеБогътнахристи-
яните,КойтодавасиланаСвоитераби!”
Съдиятагоповикализапиталкойетой.

-Християнинсъм-отговорилБонифа-
ций.

Затова претърпял много мъчения и
накраясмолитвапредалБогудушатаси

Съдията започнал да го заплашва с
изтезания,аконесеотречеотвяратаси.
Бонифацийобявил,чееготовдастрадаза
иметоХристово.Жестокогомъчилинякол-
кодни,атойнепрестаннопрославялиме-
тоГосподне.Най-послесъдиятазаповядал
дамуотсекатглаватасмеч.Бонифацийс
молитвапредалБогудушатаси.

Втовавремеспътницитемугочакали
в страноприемницата и се чудели защо
не идва. Отишли да го търсят по града,
ипиталивсеки,коготосрещали,неголи
е видял някой, като описвали неговата
външност. Най-после случайно се обър-
нали към брата на писаря, който при-
съствалприразследванетонамъченици-
те.Тойимказал: “Вчераединчужденец
много пострада за Христа и бе посечен
смеч.”

Теотишлиисизумлениепозналитя-
лотонаБонифациймеждутелатанамъ-
чениците.Запетстотинзлатнимонетиго
купили от мъчителите, обвили го в пла-
щаница, помазали го с благовония и го
отнеслисъссебесиобратноврим.Като

узнала за станалото, Аглаида с голяма
честприелатялотонамъченика,постро-
илананеговоимевеликолепнацърквав
околностите на рим и започнала да жи-
веетамвсмирение,въздържаниеиголя-
моблагочестие.

Църкватапочитана19декемврисв.мчкБонифаций.св.Бонифаций,еп.Ферентийски.св.Григорий,еп.омиритски
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още два национални рекорда по-
ставиха плувците ни в последния ден 
на 16-ото световно първенство по плу-
ване в малък басейн в мелбърн. 

на 200 м свободен стил петър ми-
цин финишира пети в четвърта серия 
с време 1:43,48 мин. и раздели 14-ото 
място в крайното класиране с бразиле-
ца Брено корея. той подобри личния 
си национален рекорд от 1:43,76 мин., 
който постави 2 дни по-рано като пър-
ви пост в щафетата на 4 по 200 м сво-
боден стил, постигнала историческото 
8-о място във финала - първо в истори-

ята на мъжкото ни плуване на световни 
първенства.  

Габриела Георгиева се класира първа 
във втората серия на 200 м гръб с време 
от 2:07,25 мин., подобрявайки с повече 
от секунда върховото си постижение от 
2:08,34 мин. от евро 2019. тя зае 21-ва 
позиция в крайното подреждане

калоян левтеров завърши осми в 
трета серия в сериите на 200 м гръб с 
време 1:55,98 мин. и се нареди също 
21-ви.

по-късно той бе част и от смесена-
та ни щафета на 4 по 100 м заедно с 

тонислав събев, Антъни иванов и де-
ниел нанков. квартетът завърши сед-
ми във втора серия с 3:33,05 мин. ре-
зултатът им е нов национален рекорд, 
подобрявайки с повече от 13 секунди 
постижението от 1980 г. на Бранимир 
попов, пламен дончев, Юлиан васи-
лев и Цветан Голомеев - 3:46.40 мин. 
времето им отреди 14-о място в край-
ното класиране.

  �
Марин ВАСИЛЕВ

традиционният турнир по 
вдигане на тежести се прове-
де в кнежа за седма година. и 
този път в залата в градчето 
се събраха клубове от почти 
всички региони на България. 
в надпреварата, която се про-
вежда в памет на основателя 
на тежката атлетика в северо-
запада Александър Бачийски, 
участваха представители на 
старт (Червен бряг), михаил 
петров (Габрово), русенските 
тск и тараненко, Херкулес 
(софия), Христо Бъчваров 
(сливен), и, разбира се, дома-
кините от мизия (кнежа).

преди старта с минута 
мълчание бе почетен тре-
ньорът на старт и на големия 
ни талант карлос насар - 
илиан илиев, който си отиде 
преди дни.

надпреварата има за цел 
главно да помага за развити-
ето на обещаващите ни талан-
ти. Щангистите бяха разпре-
делени във възрастови групи 
- момчета до 13 г., девойки 
до 15, кадети до 15 и до 17 г., 

като на подиума излязоха над 
40 тежкоатлети. 

класирането се определи 
по специализираната система 
"синклер".

при най-малките шампи-
он стана румен иванов (Хер-
кулес) с двубой от 128 кг и 
245,7 т. втори е съотборни-
кът му димитър каравачев 
със 146 кг и 232,1 т., пред 
петко Георгиев (старт) със 
130 кг и 222,3 т.

при девойките първа е 
рени русева (тск) с двубой 
от 123 кг и 198,2 т. тя е по-
малката сестра на двукрат-
ния европейски шампион 
Ангел русев. място на по-
диума намериха още драго-
мира венкова (Христо Бъч-
варов) със 135 кг и 173,9 т. 
и руслана Атанасова (тск) с 
98 кг и 166,8 т. 

при кадетите до 15 г. шам-
пион стана нино симеонов 
(Херкулес) с двубой от 196 
кг и 297,3 т.  състезателят на 
кристиана колева и Херкулес 
изпраща най-добрата си годи-
на, след като по-рано заслужи 
бронзов медал на световното 
за кадети в леон, мексико, 
и сребърен на европейското 

във варшава.
втори в тази възрастова 

група се класира павел ми-
хайлов (старт) с двубой от 
266 кг и 280,6 т., пред мар-
тин пенчев (тск) с 205 кг и 
267,8 т. 

при най-големите победа-
та грабна представителят на 
домакините танислав Ангелов 
с двубой от 285 кг (130+155) и 
323,6 т. втори завърши петьо 
стефанов (михаил петров) с 
двубой от 240 кг и 313,5 т., а 
трети остана Ангел Георгиев 
(старт) с 301 кг и 311,9 т.

всички състезатели по-
лучиха медали и тениски, а 
призьорите разделиха соли-
ден награден фонд и купи, 
подсигурени от спонсорите 
на турнира - община кнежа, 
"пролет" Ад, кооперация 
"Зора" и застрахователният 
брокер Ай енд джи.

"Благодаря на спонсорите, 
тъй като именно те са при-
чината този турнир да се ут-
върди сред най-основните в 
България. нашата цел е да из-
граждаме щангисти и усилия-
та ни показват, че успяваме", 
обяви главният организатор 
васил милашки.

ФутбоЛ
По Диема СПорт
14.00 Черно море през 2022 г. (обзор)
15.00 Славия през 2022 г.
16.00 берое през 2022 г. 
17.00 ботев Вр през 2022 г.
18.00 ЦСКА 1948 през 2022 г.
19.00 Септември през 2022 г.
20.00 ботев Пд през 2022 г.
21.30 Перуджа - Венеция
По Диема СПорт 2
22.00 уигън Атлетик - 
Шефилд Юнайтед
По макС СПорт 2
НХЛ
2.00 Вашингтон - Детройт
По евроСПорт 1
АЛПИйСКИ СКИ
10.45 и 14.15 СК (мъже) 
в Алта бадия, гигантски 
слалом, I и II манш
ШорттрЕК
15.30 СК в Алмати
СКИ СКоКоВЕ
17.30 СК (мъже) в Енгелберг, 
голяма шанца
СНуКър
18.30 Инглиш оупън (финал)
ФЕХтоВКА
20.00 ГП на орлеан (обзор)

глЕдаЙтЕ

Още два рекорда на 
плувците ни в Мелбърн
Смесенатащафетана4х100м
подобри22-годишнопостижение

Турнир в Кнежа събра щангисти от цяла България

Снимкаавторът

Победителят в турнира в Кнежа при 15-годишните  
Нино Симеонов (в средата) и подгласниците му  
Павел Михайлов (вляво) и Мартин Пенчев

Петър Мицин подобри личния 
си национален рекорд на 200 м 
свободен стил в Мелбърн
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Хърватия стигна до бронзовите медали на Мондиал 2022 след победа над 
Мароко с 2:1 в малкия финал. На стадион “Халифа Интернешънъл” в Доха 
балканците поведоха след заучено положение и удар с глава на централния 
защитник Йошко Гвардиол (7). Радостта им обаче бе прекалено кратка, 
защото Ашраф Дари (9) изравни. Малко преди почивката “шахматисти-

те” отново поведоха след феноменално попадение на Мислав Оршич (42), 
което ще спори за Гол на 22-рия Мондиал. След паузата хърватите вла-

дееха повече топката и не позволиха на “Атласките лъвове” да стигнат 
поне до равенството.  Така “ватрените” повториха постижението на 
легендарния си отбор от Франция 1998, който завърши трети след победа 
над Нидерландия в малкия финал. Суперзвездата и капитан на “шахмати-

стите” Лука Модрич вероятно изигра последния си мач на Световно, но 
щастливият селекционер Златко Далич се надява халфът да остане в тима 
до Евро 2024, когато ще бъде на 39 години. Мароко завърши приказката си 
по великолепен начин, след като влезе в историята като първия полуфина-

лист от Африка, помитайки по пътя си Белгия, Канада, Испания и Порту-

галия и отстъпвайки на полуфинала на Франция с 0:2. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Хърватите се радват на бронзовите медали след 2:1 над Мароко. 
Само европейски отбори са завършвали трети на последните 
11 Мондиала след Бразилия през далечната 1978 г.

Звездата на мароко Ашраф Хакими 
не е сдържал нервите си след загубата 
с 1:2 в малкия финал срещу Хърватия. 
по време на мача африканците имаха 
претенции за неотсъдена дузпа в тяхна 
полза и като цяло не бяха доволни от 
съдийството на рефера Абдулрахман 
Ал-Джасим. катарецът за първи път 
получи наряд за предпоследния мач 
на мондиала. Десният бек на мароко 
се нахвърлил на президента на ФИФА 
Джани Инфантино в тунела на стадион 
“Халифа Интернешънъл” след мача.

На пътя към съблекалнята Хаки-
ми се засякъл с Инфантино в тунела и 
започнал да го ругае пред множество 
свидетели, които потвърждават скан-
дала. От ФИФА обаче настоявали да не 
се излъчват кадри от инцидента.

“Искаха от нас да изтрием записа. 
Ясно е, че това са срамни кадри за тях, 
но е наивно да мислят, че при наличи-

ето на дузина журналисти, могат да 
скрият какво се случи”, споделя репор-
терът на SVT Sports Йохан кукукаслан. 
“Той стоеше на по-малко от пет санти-
метра от Инфантино и започна да му 
крещи. Оплакваше се от рефера. Беше 
доста болезнено”, споделя друг от оче-
видците - Том Егберс от NOS.

много играчи се оплакват от съ-
диите на своите мачове, а Инфантино 
постоянно бе освиркван от феновете 
по стадионите, когато го показваха на 
екраните.

междувременно стана ясно, че 
звездата на мароко Хаким Зиеш ще 
дари всичките си пари от мондиала в 
размер на $325 000, на негови сънарод-
ници в нужда. 29-годишният халф на 
Челси не е вземал премии за мачовете 
си за националния отбор от 2015 г. и е 
дарявал всичките приходи от повиква-
телните си за благотворителност.

Хърватия надви Мароко за бронза

Вратарят на Мароко Боно не успява да спре прехвърлящия 
удар на Мислав Оршич пред погледа на Лука Модрич

Хакими нападнал шефа 
на ФИФА след малкия финал 

Финал 
аРЖЕнТина - Франция 3:3 (7:5 

след дузпи) 1:0 меси (23-д) 2:0 Ди ма-
рия (36) 2:2 мбапе (80-д и 82) 3:2 меси 
(108) 3:3 мбапе (118-д). при дузпите за 
Аржентина бяха безгрешни меси, Ди-
бала, паредес и монтиел. За Франция 
вкараха мбапе и коло муани, а коман и 
Чуамени пропуснаха.

За ТРЕТо мясТо 
ХЪРВаТия - мароко 2:1 

1:0 Гвардиол (7) 1:1 Дари (9) 2:1 
Оршич (42)

РезултатиАржентина ликува, след като спече-
ли с дузпи трета световна титла. пред 
88 966 зрители на “Лусаил Стейдиъм” 
в невероятен финал “гаучосите”  пове-
доха с 2:0 през първото полувреме, но 
“петлите” успяха да се върнат в мача с 
2 гола на килиан мбапе (80 от дузпа 
и 82), за да докарат финала до продъл-
жения. в тях престрелката между пре-
тендентите за голмайсторската “Златна 
обувка” не престана. 

Драмата бе пълна в продълженията. 
След размяната на вратите капитанът на 
“петлите” Юго Лорис отново спаси вра-
тата си след коварен удар на резервата 
Лаутаро мартинес, но с добавка от упор 
меси (109) вкара за 3:2. в края кили-
ан мбапе шутира, а Гонсало монтиел, 
макар и с гръб, отклони топката с ръка. 
полският рефер Шимон марчиняк не 
се поколеба и свири отново дузпа. мба-
пе (118) отново стреля безгрешно. в по-

следните секунди мартинес изби с крак 
шут на откъсналия се коло муани и се 
стигна до рулетката на дузпите.

мбапе вкара първата. после вратарят 
Емилиано мартинес показа майстор-
ството си и хвана удара на кингсли ко-
ман, а Орелиен Чуамени стреля край де-
сния стълб. коло муани не трепна и даде 
надежди на “петлите”. Но за “гаучосите” 
безпогрешни бяха меси, влезлите за ре-
шаващите удари пабло Дибала и Леанд-
ро паредес. Десният защитник Гонсало 
монтиел прати Лорис в обратния ъгъл, а 
Аржентина - на седмото небе.

Аржентинците спечелиха трета 
световна титла след 1974 и 1986 г., 
но и взеха реванш за загубата с 3:4 от 
Франция на 1/8-финала на предишния 
мондиал в русия 2018.

килиан мбапе заслужи “Златната 
обувка” с 8 гола, след като отбеляза 
втория хеттрик на мондиала.

меси остана със 7, но влезе в Лигата 
на успелите, където са футболисти, спе-
челили Световната купа, “Златна топка” и 
купа от Шампионската лига (или кЕШ). 
преди него това са постигнали само ле-
гендите Боби Чарлтън, Франц Бекенба-
уер, Герд мюлер, паоло роси, Зинедин 
Зидан, ривалдо, роналдиньо и кака. Той 
подобри и рекорда на Лотар матеус за 
най-много мачове (26) на световни пър-
венства. Лео е вече №1 за Аржентина с 12 
гола на финали на световни първенства, 
като изпревари Габриел Батистута.

вицепрезидентът на БФС михаил 
касабов представляваше България на 
финала. От ложите на стадиона финала 
изгледа президентът на Франция Ема-
нюел макрон със съпругата си Бри-
жит. Аржентинският държавен глава 
Алберто Фернандес изгледа мача по 
телевизията в президентския дворец в 
Буенос Айрес.

Аржентина 
ликува
Франциясдадетитлатаследдузпи,
МбапесвторихеттрикнаМондиала

СниМкаБТа

Футболистите на Аржентина се радват с капитана си Лионел Меси, който вкара два гола и 
две дузпи за победата над Франция със 7:5 след продължения на финала на Мондиала в Катар


